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“ÇOCUKLARA VE GENÇLERE            
SAHİP ÇIKMAK, TÜRKİYE’NİN 
GELECEĞİNE SAHİP ÇIKMAKTIR”

Çocuk yoksulluğunu ortadan kaldıracak, çocuk haklarını koruyacak bütüncül ve sürdürülebilir sosyal 
politikaların temeli, yetişkinlerin işsizliğini önlemektir. Çalışmak bir haktır. TÜİK rakamlarına göre, 
Türkiye’de erkekler arasında işgücüne katılım oranı %70.3 iken bu oran kadınlarda %32.8’dir. Bu oranlar, 
özellikle kadınların işgücüne katılımının oldukça düşük olduğunu göstermektedir. Ülkemizde işsizlik 
oranı erkeklerde %10.2 iken kadınlarda %13.7’dir. Genç (15-24 yaş) işsizliği oranı % 20’ye yakındır. Geniş 
tanımlı işsizlik oranlarının daha yüksek olduğu bilinmektedir. Sayfa.2

Haftanın Röportajları Sayfa.11

BESLENME DESTEĞİNE İLİŞKİN UYGULAMALARI VE PROJELERİ, ÇOCUKLAR VE 
GENÇLER İÇİN YAPILAN ÇALIŞMALARI BAŞKANLARLA KONUŞTUK.

FİLİZ CERİTOĞLU SENGEL
SELÇUK

TURHAN BULUT
MENGEN

BİRSEN ÇELİK
BOZKURT

CENGİZ BALKAN
KÜÇÜKKUYU

Röportaj

Prof. Dr.                
KASIM KARATAŞ
Çocuk İstismarını ve                    
İhmalini Önleme                
Derneği Başkanı

SEYİT TORUN
CHP Yerel Yönetimlerden 
Sorumlu Genel Başkan 
Yardımcısı ve  Ordu 
Milletvekili

“KONYA’DAN SESLENDİK: 
BOYUN EĞMEYECEĞİZ”

Milletimizin ferasetine, basiretine, 
vicdanına, irfanına güvenimiz 
tamdır. Millet kendi iradesine sahip 
çıkacak, kendisine sınırsız güç 
vehmedenlere sandıkta tarihî bir 
ders verecektir. Sayfa.3

Belediyelerden 
Haberler Sayfa.15

Belediyeler 
Çalışıyor Sayfa.24

NEJDET ARICI

TAHSİN ÇELİK

Adıyaman-Besni-Şambayat                                 
Belediye Başkanı

Aksaray-Merkez-Yeşiltepe                          
Belediye Başkanı

“Hedeflerimize ulaşmak için 
çalışıyoruz”

“Beldemizi geliştirecek      
hizmetler üretiyoruz”

MEHMET SİYAM 
KESİMOĞLU

Fark Yaratan
Projeler

“KIRKLARELİ’NİN 
GELECEĞİNE YATIRIM 
YAPIYORUZ”

Kırklareli, Türkiye’nin en 
sakin ve kontrollü büyümeyi 
başarabilen nadir kentlerinden 
biri. Kırklareli’de yaşayan 
vatandaşlar bir mahalleyle, sokakla 
ya da parkla yaşamsal bağ kurar.                 
Sayfa.9

Kırklareli                             
Belediye Başkanı

Röportaj

“SAĞLIKLI BESLENMEK 
HER ÇOCUĞUN EN TEMEL 
HAKKIDIR”

Ailesinin imkânlarına bağlı 
olmaksızın sağlıklı, doyurucu 
ve besleyici gıdaya erişmek her 
çocuğun hakkı. Sayfa.4

ELİF EKİN      
SALTIK
Gazeteci

Ekmek ve Gül                   
Editörü

Yazı

“YOKSULLUĞUN OKUL 
HÂLİ”

Çocuk yoksulluğu, çocuğun 
sağlıklı beslenme, eğitim, oyun ve 
barınma gibi haklarına erişememe 
hâlidir. Sayfa.6

AYŞE                   
ALAN
Eğitimci, Yazar

ÖĞRENCİLERE 
BESLENME DESTEĞİ 
UYGULAMALARINDA    
DÜNYA                                  
ÖRNEKLERİ                                             
Sayfa.7
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RÖPORTAJ“ÇOCUKLARA VE GENÇLERE
SAHİP ÇIKMAK, TÜRKİYE’NİN 
GELECEĞİNE SAHİP ÇIKMAKTIR”
Türkiye’deki ekonomik kriz yoksulluğu 
derinleştiriyor, çocukların sağlıklı, besleyici, 
uygun fiyatlı ve sürekli temin edilebilen 
yiyeceklere erişimini engelliyor. Beslenme 
konusunda kamusal desteğin sürekli hâle 
getirilmesi, “okul yemeği” programlarının 
uygulanması için neler yapılmalı?  
KASIM KARATAŞ: Kamusal destek olmadan ülkemizin 
içinde bulunduğu ekonomik koşullarda çocukların ve 
gençlerin sağlıklı, besleyici, uygun fiyatlı ve sürekli temin 
edilebilen yiyeceklere erişimi mümkün değildir. Eşitlik 
ilkesi doğrultusunda, merkezî ve yerel kamu kurumlarının 
işbirliğiyle okullarda her çocuğa ve üniversite öğrencilerine 
besleyici, güvenli ve dengeli okul beslenme programları 
ücretsiz sunulmalıdır. Bu amaçla Millî Eğitim Bakanlığı, 
Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanlığı, Sağlık Bakanlığı, yerel 
yönetimler ve diğer ilgililer, okullarda ve üniversitelerde 
ücretsiz yemek/ücretsiz öğün hizmeti sunmalıdır. Bunun 
için uluslararası sözleşmeler ve Anayasa’nın sosyal devlet 
ilkesi gereğince yasal altyapı oluşturulmalı, bütçeden yeterli 
kaynak ayrılmalı, zaman yitirmeden program uygulanmaya 
başlamalıdır.

Bireysel sağlık, insan hakları ve toplumsal 
eşitlik ilkeleri doğrultusunda çocuklar ve 
üniversite öğrencileri için yürütülecek 
beslenme desteği çalışmalarının kapsamı 
nasıl olmalı?
KASIM KARATAŞ: Bireysel sağlık, insan hakları ve 
toplumsal eşitlik ilkeleri doğrultusunda çocuklar ve 
üniversite öğrencileri için yürütülecek beslenme desteği 
çalışmalarının kapsamı ayrım gözetmeksizin tüm çocuklara 
ve gençlere yönelik olmalıdır.

Çalışmalar, zorunlu eğitim çağındaki tüm çocukları, 
üniversiteli gençleri, gençlerin özel koşullarda istihdam 
edildiği sanayi bölgelerini, mevsimlik işlerde aileleriyle 
birlikte çalışan çocukları da kapsamalıdır. Ekonomik gücü 
olan/olmayan ayrımına gidilmesi, değerlendirme sürecinde 
yeni mağduriyetlerin yaşanmasına sebep olacaktır. Tüm 
çocuklar ve gençler bu hizmetten yararlanmalıdır. 

BM’nin Dünya Yoksulluk Haritası’na 
göre Türkiye’de beş yaş altı yaklaşık bir 
milyon çocuğun akut yetersiz beslenme 
yaşıyor. Çocuk yoksulluğunu ortadan 
kaldıracak, çocuk haklarını koruyacak 
bütüncül ve sürdürülebilir sosyal politikalar 
hangi kriterler göz önünde tutularak 
yapılandırılmalı?
KASIM KARATAŞ: Çocuk yoksulluğunu ortadan kaldıracak, 
çocuk haklarını koruyacak bütüncül ve sürdürülebilir 
sosyal politikaların temeli, yetişkinlerin işsizliğini 
önlemektir. Çalışmak bir haktır. TÜİK rakamlarına göre, 
Türkiye’de erkekler arasında işgücüne katılım oranı %70.3 
iken bu oran kadınlarda %32.8’dir. Bu oranlar, özellikle 
kadınların işgücüne katılımının oldukça düşük olduğunu 
göstermektedir. Ülkemizde işsizlik oranı erkeklerde 
%10.2 iken kadınlarda %13.7’dir. Genç (15-24 yaş) işsizliği 
oranı % 20’ye yakındır. Geniş tanımlı işsizlik oranlarının 
daha yüksek olduğu bilinmektedir. Yoksulluğun en 
önemli nedenlerinden biri, yapısal ve yaygın hâle gelen 
işsizlikse, diğer nedeni de çalışanların çok düşük ücretlerle 
çalıştırılmasıdır (çalışan yoksulluğu). Bir ülkede yetişkinler 
arasında işsizlik yaygınsa, yetişkinler çalışsa bile yeterli gelir 
elde edemiyorsa bu, derin yoksulluğa neden olur. Yoksulluk, 
çocuklar başta olmak üzere engelliler, yaşlılar, kadınlar, 
göçmenler gibi toplumun en kırılgan kesimlerini etkiler. Hacettepe Üniversitesi Sosyal 

Hizmetler Yüksekokulu’nu ve Selçuk 
Üniversitesi Hukuk Fakültesi’ni 
bitirdi. Bir süre Gazi Üniversitesi 
İktisat Bölümü’nde lisans, ODTÜ 
Sosyoloji Bölümü’nde yüksek 
lisans eğitimine devam etti. 
Yüksek lisans ve doktora eğitimi 
dahil olmak üzere akademik 
derecelerini Hacettepe Üniversitesi 
Sosyal Hizmet Anabilim Dalı’nda 
aldı. Hacettepe Üniversitesi 
Çocuk Sağlığı Enstitüsü Vakfı, 
Çocuk İşçilerin Sağlık Sorunları 
Araştırması’nda sosyal araştırmacı 
olarak işe başladı. 1985 yılında 
Hacettepe Üniversitesi Sosyal 
Hizmetler Yüksekokulu’nda 
araştırma görevlisi oldu. Hacettepe 
Üniversitesi Sosyal Hizmet Bölümü 
lisans/lisansüstü programlarında, 
Ankara Üniversitesi ve Adnan 
Menderes Üniversitesi Sosyal 
Hizmet Bölümü’nde, Ankara 
Üniversitesi Çocuk Gelişimi ve 
Gazi Üniversitesi Özel Eğitim 
Bölümü’nde dersler verdi, vermeye 
de devam ediyor. 2018-2021 yılları 
arasında Hacettepe Üniversitesi 
Sosyal Hizmet Bölüm Başkanlığı 
görevini yürüttü. Hâlen Hacettepe 
Üniversitesi Farabi Kurum 
Koordinatörlüğü, Çocuk Hakları 
Uygulama ve Araştırma Merkezi 
Müdürlüğü yapmaktadır. Çok sayıda 
bilimsel araştırmaya, makaleye, 
kitaba ve kitap bölümüne imza attı. 
Sosyal hizmette makro yaklaşımlar 
(toplumla çalışma, sosyal politika, 
sosyal hizmet yönetimi vb.), 
yoksulluk, işsizlik, engelliler, aile, 
çocuk ve gençlik refahı (çalışan 
çocuklar, sokak çocukları) sosyal 
hukuk (mevzuat) konularında 
çalışmalarını sürdürmektedir. 
Birçok sivil toplum kuruluşunda 
çalışmalar yürütmektedir.

Prof. Dr. KASIM 
KARATAŞ
Çocuk İstismarını ve 
İhmalini Önleme Derneği 
Başkanı
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SEYİT TORUN
CHP Yerel Yönetimlerden 
Sorumlu Genel Başkan 
Yardımcısı ve  
Ordu Milletvekili

“KONYA’DAN 

SESLENDİK: BOYUN 

EĞMEYECEĞİZ”

11 büyükşehir belediye 
başkanımızla birlikte 
Konya’da iki gün boyunca 
verimli toplantılar yaptık. 
Hoşgörü kenti Konya’da 
olmanın, Konyalı 
hemşerilerimizle bir araya 
gelmenin heyecanını 
yaşadık.

Cuma günü Mevlana 
Müzesi ziyaretiyle 
başladığımız program 
kapsamında belediye 
başkanlarımız, esnaf 
ve vatandaşlarla bir 
araya geldi. Cumartesi 
günü, belediyeler ve 
ülke gündemiyle ilgili 
toplantılar gerçekleştirdik 
ve sonuç bildirimizi 
açıkladık. Belediye 
başkanlarımızı bağrına 
basan, bizi büyük bir 
misafirperverlikle 
karşılayan Konyalı 
vatandaşlarımıza bir kez 
daha yürekten teşekkür 
ederiz.

Siyasi iktidar, 2019 yerel 
seçimlerinden bu yana 
gözü dönmüşçesine 
belediyelerimize saldırıyor. 
Vatandaşa hizmet götüren 
belediyelerimize organize 
kötülük yapılıyor, politik 
terör uygulanıyor. Özellikle 
İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi’ne yönelik artan 
saldırılar bunun en son ve 
en somut göstergesidir.

Konya’daki 
toplantılarımızda bu 
konuyu da detaylı olarak 
ele aldık. Bilinmelidir ki, 
belediyelerimizin başarılı 
hizmetleri, siyasi iktidarda 
korku ve panik yaratmıştır. 
Belediyelerimize yönelik 
saldırıların nedeni de bu 
korku ve panik hâlidir.

Konya’daki ortak bildiride 
de belirttiğimiz gibi, 
geçmişte milletimizin 
demokratik iradesini 
sekteye uğratmayı 
amaçlayan birçok 
hukuksuz ve anti-
demokratik müdahale 
söz konusu oldu. Bugüne 
kadar muktedirlerin 
kendilerine vehmettikleri 
sınırsız güçle siyaseti 
dizayn etme çabaları 
her zaman milletimizin 
vicdanına çarparak 
berhava oldu. Hiçbir 
hukuksuzluk, hiçbir siyasal 
mühendislik milletimizi 
tarihî rotasından 
saptıramadı. Bu karar da 
Türkiye’yi rotasından 
çeviremeyecektir.

Milletimizin ferasetine, 
basiretine, vicdanına, 
irfanına güvenimiz tamdır. 
Millet kendi iradesine 
sahip çıkacak, kendisine 
sınırsız güç vehmedenlere 
sandıkta tarihî bir ders 
verecektir. Biz de iktidarın 
korku içinde kurduğu 
kumpaslara asla boyun 
eğmeyeceğiz.

Önümüzdeki süreçte 
baskıların daha da 
artacağını biliyoruz. Ama 
kötülük her kişinin, iyilik 
mert kişinin kârıdır. Biz, 
tüm engelleri aşarak halka 
hizmet etmeye devam 
edeceğiz.

Bir de yüksek enflasyon ve pandemi benzeri olağanüstü 
koşullar söz konusu olunca eşitsizlikler daha da derinleşir, 
gelir dağılımı daha da bozulur. Çözümün temelinde 
sürdürülebilir büyüme, yaygın istihdam, çalışanların 
gelirden aldığı payın yükseltilmesi gibi dolaylı politikalar 
olmalıdır. Her şeye rağmen yoksulluktan ve işsizlikten az 
da olsa etkilenen kesimlere verilecek sosyal yardımların 
ve hizmetlerin etkili olabilmesi için merkezî ve yerel 
kamu kurumlarının odağında olacağı etkili programlar 
geliştirilmeli, mevcut yasal düzenlemeler ve finansman 
kaynakları bütüncül bir anlayışla gözden geçirilmeli, bu 
hizmetleri insan haklarına uygun bir şekilde yürütecek 
profesyonel işgücü (sosyal hizmet uzmanları, psikologlar 
vb.) istihdam edilmelidir. 

Geçtiğimiz günlerde 46 sivil toplum 
kuruluşu “Çocukların Beslenme Hakkı” 
başlıklı bir açıklama yayımladı. Okullarda 
ve üniversitelerde ücretsiz yemek/ücretsiz 
öğün hizmeti sunmak amacıyla uluslararası 
sözleşmeler kapsamında Türkiye’de yasal 
altyapı nasıl oluşturulmalı?
KASIM KARATAŞ: Sizin de belirttiğiniz gibi, Çocuk 
İstismarını ve İhmalini Önleme Derneği olarak bizim 
de hazırlayıcıları ve imzacıları arasında olduğumuz 
“Çocukların Beslenme Hakkı” başlıklı açıklama, 

okullarda ve üniversitelerde ücretsiz yemek/ücretsiz 
öğün hizmeti sunmak amacıyla uluslararası sözleşmeler 
kapsamında Türkiye’nin sorumluluklarına dikkat 
çekmektedir. Yeterli, dengeli ve sağlıklı beslenme, temel 
bir insan/çocuk hakkıdır. BM Çocuk Hakları Bildirgesi’nin 
dördüncü ilkesinde, çocuklara yeterli beslenme sağlanması 
gerektiği ifade edilmektedir. BM Çocuk Haklarına Dair 
Sözleşme’nin 24. maddesinde, çocukların beslenme 
hakkına ve yetersiz beslenmeye karşı mücadeleye 
vurgu yapılmaktadır. Bununla birlikte sözleşmenin 27. 
maddesinde, “Her çocuğun bedensel, zihinsel, ruhsal, 
ahlaki ve toplumsal gelişmesini sağlayacak yeterli bir 
hayat seviyesine hakkı olduğunu kabul ederler,” ve “Ulusal 
durumlarına göre ve olanakları ölçüsünde, ana-babaya 
ve çocuğun bakımını üstlenen diğer kişilere, çocuğun bu 
hakkının uygulanmasında yardımcı olmak amacıyla gerekli 
önlemleri alır ve gereksinim olduğu takdirde özellikle 
beslenme, giyim ve barınma konularında maddi yardım ve 
destek programları uygularlar,” hükmüyle, sözleşmeye taraf 
devletlere doğrudan görev yüklenmektedir.

Türkiye, bu sözleşmenin tarafıdır ve Anayasa’nın 90. 
maddesine göre bu sözleşme iç hukukun bir parçasıdır. 
Anayasa’da ifadesini bulan ve güvence altına alınan 
sosyal devlet ilkesini, temel hak ve özgürlükleri, sosyal ve 
ekonomik hakları ve ödevleri anımsatmak gerekecektir. 
Görüldüğü üzere çocukların bu hakkı, ulusal/uluslararası 
düzenlemelerle koruma altına alınmıştır. Bu kapsamda yeni 
yasal düzenlemeye ihtiyaç yoktur, ancak istenirse bunu 
yapmak hiç de zor olmayacaktır. 

Beslenme desteğine ilişkin çalışmaları ve 
uygulamaları yaygınlaştırmak için yerel 
yönetimler hangi inisiyatifleri üstlenmeli?
KASIM KARATAŞ: İlgili mevzuata göre belediyeler, 
sorumlu oldukları bölgedeki sorunların çözümü için 
görevlendirilmiş, geniş yetkilere sahip olan (yetki genişliği 
ilkesi) örgütlerdir. Belediyeler, çocukların ve gençlerin 
beslenme hakkı için etkili ve etkin program yürütebilir. 
Hâlihazırda iyi örnekler (Çankaya Belediyesi gibi) 
vardır. Belediyeler, diğer kurum ve kuruluşlarla (MEB, 
sanayi siteleri, üniversiteler) işbirliği ve eşgüdüm içinde 
çalışmalar yürütebilir. Unutmayalım ki,  bugün yaşama, 
gelişme, korunma ve katılım haklarına saygı gösterdiğimiz 
çocuklar ve gençler, gelecek 60-70 yılda ülkenin kaderini 
belirleyecektir. Çocuklara ve gençlere sahip çıkmak, 
Türkiye’nin geleceğine sahip çıkmaktır.
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RÖPORTAJ“SAĞLIKLI BESLENMEK HER 
ÇOCUĞUN EN TEMEL HAKKIDIR”
Ekmek ve Gül öncülüğünde başlatılan, 
birçok sivil toplum kuruluşunun da destek 
verdiği “okullarda bir öğün ücretsiz 
sağlıklı yemek” kampanyası devam ediyor. 
Uluslararası Çocuk Hakları Elçileri Derneği 
de kampanyaya destek verdi. Kampanya 
sürecinden ve gelinen aşamadan bahseder 
misiniz?
ELİF EKİN SALTIK: “Okullarda bir öğün ücretsiz, sağlıklı 
yemek haktır” kampanyası, geçtiğimiz mayıs ayında Kocaeli 
Ekmek ve Gül Kadın Dayanışma Derneği’nin çağrısıyla 
Kocaeli ve ilçelerinde başlatıldı. Eylül ayında ise, hem bir 
kadın örgütlenmesi hem de kadın yayıncılığı yapan bir 
site olan Ekmek ve Gül bünyesinde Türkiye genelinde 
bir çağrı yaptık ve kampanyayı başlattık. Okul önlerinden 
işyerlerine, mahallelerden kent meydanlarına kadar her 
yerde bu talep için buluşmalar, etkinlikler düzenledik, kapı 
kapı dolaştık. Çağrımızla birlikte kampanyayı Türkiye’nin 
dört bir yanındaki kadın dernekleri, kitle örgütleri, mahalle 
inisiyatifleri sahiplendi. Kampanya, muhalefet partilerinin 
programlarına girdi, muhalefet partileri aracılığıyla mecliste 
gündeme getirildi, çocuklara en az bir öğün beslenme 
sağlanması için soru önergeleri, kanun teklifleri verildi. 
Bu tekliflerin bazısı AKP ve MHP oylarıyla reddedildi. 
2023 bütçe görüşmelerine de bu talep damgasını vurdu. 
Beslenme hakkı için Millî Eğitim Bakanlığı’yla Aile ve 
Sosyal Hizmetler Bakanlığı’nın bütçesinden pay ayrılmasını 
isteyen muhalefet vekillerinin çocuk yoksulluğuna ilişkin 
verdiği örnekler AKP’li vekiller tarafından “Yok öyle bir şey, 
abartılıyor,” söylemiyle yalanlandı. Yaptığımız çalışmalarda 
beslenme hakkına ilişkin uygulamaların acil olarak 
başlatılması gerektiğini gördük. Kampanya kapsamında 
Türkiye genelinde 100.000’i aşkın imza toplandığını da 
hatırlatmak isterim. 

23 Aralık Cuma günü, Millî Eğitim Bakanı Mahmut Özer, 
2022-2023 eğitim-öğretim yılının ikinci döneminin 
başladığı 6 Şubat 2023’ten itibaren Türkiye’deki tüm 
okullarda, okul öncesi eğitimdeki çocuklara ücretsiz yemek 
verileceğini açıkladı. Ayrıca taşımalı eğitimin yapıldığı 
okullarla pansiyonlu okullarda da tüm öğrencilere ücretsiz 
yemek verileceğini dile getirdi. Bu adımın, “Her okulda bir 
öğün ücretsiz, sağlıklı yemek” kampanyasını ilmek ilmek 
ören kadınların, kadın örgütlerinin, veli derneklerinin 
kazanımı olduğunu belirtmek isteriz. Bu talebi sahiplenen, 
bunun için mücadele eden herkes, hükümetin adım atmak 
zorunda kalmasında pay sahibidir.

Okullarda bir öğün ücretsiz sağlıklı yemek 
neden gerekli ve önemli? Çocukların gıdaya 
erişim ihtiyacını ortaya koyan göstergeler 
nelerdir?

ELİF EKİN SALTIK: 2021 yılında Türkiye’de her dört 
çocuktan biri okula aç gitti. Ağırlaşan ekonomik koşullar, 
enflasyon, her gün yapılan zamlar, geçim zorluğu nedeniyle 
bu sayı her geçen gün artıyor. Çok iyi biliyoruz ki, çocuk 
yoksulluğu, çocuk işçiliği, çocuk istismarı ve çocuk yaşta 
evlilik birbirine bağlı. Devletin çocukları korumaya yönelik 
politikalarının yetersiz olması da zinciri tamamlayan etken. 

Ailesinin imkânlarına bağlı olmaksızın sağlıklı, doyurucu 
ve besleyici gıdaya erişmek her çocuğun hakkı. Bu hakka 
erişmek, çocukların fiziksel sağlığını, bilişsel, zihinsel ve 
akademik gelişimini ve okula devamlılığını etkilemekle 
sınırlı kalmıyor. Yetersiz beslenme, okuldan yeteri kadar 
faydalanamama, akademik başarısızlık, okul terki, çocuk 
işçiliği, çocuk yoksulluğu, ileri yaşlarda ortaya çıkacak 
kronik sağlık sorunları gibi çok boyutlu sonuçlara ve 
eşitsizliklere yol açıyor.

Uludağ Üniversitesi Türk Dili 
ve Edebiyatı Bölümü’nü bitirdi. 
Öğrencilik yıllarında ve mezun 
olduktan sonra özel kurumlarda ve 
devlet kurumlarında öğretmenlik 
yaptı. 2012 yılından bu yana 
Evrensel Gazetesi’nde çalışıyor. 
Kadınların iletişim ve örgütlenme 
ağı Ekmek ve Gül’ün editörüdür. 

ELİF EKİN     
SALTIK
Gazeteci

Ekmek ve Gül Editörü
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En temel ihtiyaçları karşılayacak ürünlere her gün zam 
yapılmasının, ücretlerin erimesinin, işsizliğin, yoksulluğun 
artmasının milyonlarca emekçi ve yoksul için karşılığı, 
çocuğuna yeterli ve sağlıklı gıda ürünleri alamamak, 
hatta asgari beslenme imkânlarını sağlayamamak oluyor. 
Yapılan araştırmalar, ailece öğün atlandığını, çocuklara 
koyulan beslenmenin giderek küçüldüğünü, hiç beslenme 
koyamadan çocuğun okula gönderildiğini, okulda açlıktan 
bayılan, sıranın üzerinde uyuklayan, beslenmesi olmadığı 
için okula devam edemeyen çocukların sayısının arttığını, 
okul terk oranının yükseldiğini ortaya koyuyor.

Neden gerekli kısmına gelirsek, yeterli ve sağlıklı gıdaya 
erişim, çocukların en temel, hayati ihtiyacı. Bu ihtiyacın 
ebeveynler tarafından karşılanıp karşılan(a)madığının 
takip edilmesi, karşılan(a)mıyorsa gerekli tedbirlerin 
alınması, çocuk koruma sisteminin bir parçası. Okulların, 
çocukların korunması kapsamında da önemli işlevleri var. 
Çocukların beslenme durumunun takip edilmesi ve yeterli 
beslenmenin sağlanması, okulun koruma görevleri arasında 
yer alıyor. Okullarda bir öğün ücretsiz, sağlıklı yemek 
verilmesi, okul devamsızlığının ve terkinin azalmasını 
sağlar, beslenme bozukluklarının engellenmesinde 
ve sağlıklı yemek yeme alışkanlığının küçük yaşta 
kazandırılmasında rol oynar, uzun vadede ortaya çıkacak 
kronik hastalıkları engeller, cinsiyet ayrımcılığının 
azalmasına katkıda bulunur. Ekonomik krizlerin yarattığı 
toplumsal etkiler (olumsuz koşullarda), çocukları okulda 
tutan bir sosyal destek önlemi olarak işlev görüyor. Sağlıklı 
beslenme sayesinde öğrencilerin eğitimden yararlanma 
potansiyeli ve okul başarısı artar, okullaşma oranı yükselir. 
Sağlıklı beslenme, kısa ve uzun vadede çocuğun yaşam 
kalitesini çok yönlü yükseltir, vitamin ve mineral eksikliğine 
bağlı sağlık sorunlarını azaltır, çocuğun sağlığını ve fiziksel 
gelişimini olumlu yönde etkiler, bağışıklık sistemini 
güçlendirir, enfeksiyonlara karşı direncini artırır, yemek 
yeme alışkanlığını iyileştirir, beslenme bilgisini artırır.

Beslenme desteği uygulamalarında yerel 
yönetimler, sivil toplum kuruluşları ve 
eğitim kurumları arasındaki işbirliği nasıl 
olmalı?
ELİF EKİN SALTIK: Beslenme desteği uygulamalarında 
yerel yönetimler, kitle örgütleri ve eğitim kurumları 
arasındaki işbirliği (yerelin özelliklerine göre) elbette 
önemli. Bu uygulamayı kalıcı bir politikaya çevirmek için 
uygulamanın nasıl hayata geçirilebileceğini, nerede hangi 
uygulamanın daha işlevli olacağını konuşmak, tartışmak, 
bölgeye ve bölgenin ihtiyaçlarına göre planlama yapmak 
gerekiyor. “Okullarda bir öğün, ücretsiz sağlıklı yemek”, 
öncelik verilmesi, kapsayıcı ve faydalı olması sağlanması 
gereken bir uygulama. Parasız, bilimsel ve demokratik 
eğitim, yıllardır öne çıkan taleplerden biri. Okula kayıtta ve 
eğitim sırasında harcanan parayı düşündüğümüzde eğitim, 
devlet okullarında bile oldukça masraflı. Eğitimin tamamen 
ücretsiz olmasına ilişkin toplumsal beklenti törpülendi. 
Ücretsiz eğitimin bir hak olduğu neredeyse unutturuldu. 
Oysa devlet, herkese ücretsiz eğitim sunmakla yükümlü.

Parasız, nitelikli, kamusal eğitim talebi sadece kayıtta ücret 
ödenmemesini, kitap/kırtasiye, okul temizliği, bakımı 
ve onarımı gibi ihtiyaçların velilerden karşılanmamasını 
kapsamıyor. Parasız eğitim, eğitime devamı doğrudan 
ya da dolaylı olarak etkileyecek her türlü ihtiyacın 
ücretsiz sağlanmasını içeriyor. Dolayısıyla okul süresince 
beslenmenin devlet tarafından ücretsiz karşılanması talebi, 
parasız, bilimsel ve nitelikli eğitim talebinin de ayrılmaz 
bir parçası. Eğitimin bir bütün olarak ele alındığı, eğitim 
masraflarının devlet tarafından karşılandığı, beslenme, 
ulaşım gibi tüm olanakların devlet tarafından sunulduğu 
bir eğitim sistemine ihtiyacımız var. Çocuklara bir öğün 
ücretsiz ve sağlıklı yemek sağlanması talebi de tam olarak 
bu ihtiyacın bir parçasını oluşturuyor. Beslenme hakkı için 
yan yana gelirken çocukların, eğitimin bir parçası olabilecek 
imkânlara ulaşabilmesini, eğitimin kalitesinin yükselmesini 
ve parasız eğitimi de talep ediyoruz. Özetle, asıl önemli 
olan, yasalarla bunu garanti altına almak ve merkezî eğitim 
politikası hâline getirmek.  

Çocuklara ve üniversite öğrencilerine 
yönelik beslenme desteği çalışmalarının 
sürdürülebilir olması için yerel yönetimler 
nasıl bir rol üstlenmeli?  
ELİF EKİN SALTIK: Gelir durumu iyi olan ailelerin 
çocukları iyi bir eğitime erişirken, yoksul ailelerin 
çocukları eğitime erişemedikleri için yoksulluk döngüsüne 
hapsoluyor. Yoksulluk döngüsünü kıracak uygulamaların 
nasıl hayata geçirileceği konusunda yerel yönetimler 
rol üstlenebilir. Sağlıklı menülerin oluşturulması, bu 
menülerin dağıtımı sürecinde belediyeler devreye girebilir. 

Dünyadaki iyi uygulamalara 
bakmak, nerede, ne 
yapılmış, hangi aksaklıklar 
yaşanmış incelemek 
önemli. Uygulamayı 
hayata geçirirken yerelin 
koşulları göz önünde 
bulundurulmalı. Beslenme 
desteği çalışmaları, farklı 
ortaklıklarla, koşullara göre 
yürütülmeli. Bir önceki 
soruda da ifade ettiğim 
gibi, beslenme desteği 
uygulamaları, parasız, 
nitelikli kamusal eğitimin 
bir parçası olmalı, devlet 
politikası hâline gelmeli. 
Kurumları harekete 
geçirecek, zorlayacak bir 
mücadelenin ne kadar 
önemli olduğunu gördük. 
Birlikte kazanabileceğimizi 
gösterdik, eğitimin tüm 
kademelerinde okul 
yemeğini kamusal bir hak 
hâline getirmek, kamu 
eliyle yürütülen bir hizmet 
olarak en nitelikli biçimde 
uygulanmasını sağlamak 
da elimizde! Mücadeleye 
devam etmeliyiz.
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YAZI“YOKSULLUĞUN OKUL HÂLİ”

Yoksulluk sadece ekonomik yoksunluğu değil, çok 
katmanlı bir toplumsal durumu anlatır. Yoksulluğu yalnızca 
ekonomik bir kavram olarak ele almak, yoksulluğun 
ayrımcılık, dışlanma gibi yönlerini göz ardı etmek anlamına 
gelir. Özellikle çocuk yoksulluğundan bahsediyorsak, 
çocuğun fiziksel, duygusal, zihinsel ve sosyal gelişimi 
dahil olmak üzere ayrı ayrı yaralanan ve zarar gören 
farklı katmanlardan söz ediyoruz demektir. Çocuklar bu 
katmanların her birinde yoksulluğun en ağır koşullarını 
yaşıyor, mahrum kalma ve yalnızlaşmayla çevreleniyor.

Kamusal eğitim hem bu çerçevedeki asıl işlevlerini yerine 
getirmiyor hem de yoksul çocukları dışlayan bir mekanizma 
olarak çalışıyor. Oysa sosyal devlet, gerekli ve çok büyük 
kaynaklar gerektirmeyen düzenlemelerle yoksulluğun 
izlerinin kalıcı olmasını engelleyecek ve geleceğe 
aktarılmasının önüne geçecek mekanizmaları kurabilir. 

Türkiye’de yaşayan 23 milyon çocuğun yaklaşık 7.5 
milyonu, yani her üç çocuktan en az biri yoksulluk 
yaşıyor. Çocuk yoksulluğunun, ailenin yoksulluğundan 
kaynaklandığı ve bu yoksulluğun temelinde büyük ölçüde 
işsizliğin ya da açlık sınırında gelir sahibi olmanın yattığı 
aşikâr. Yoksul bir ailenin eğitimden umudunu kesmesi, 
kesmeyen ve yoksullukla mücadele eden ailelerin 
çocuklarının okullarda ayrımcılığa maruz kaldığı da sır 
değil. 

Özellikle pandeminin, pandemiyle birlikte derinleşen 
yoksulluğun ve krizin en çok vurduğu alanlardan 
biri de eğitim oldu. Yoksul bir aile, temel ihtiyaçlarını 
karşılayamadığı durumda çocuklarının eğitiminden 
vazgeçebiliyor. Zorluk derecesi giderek artan merkezî 
sınavlarda yoksul çocukların başarı seviyesinin her yıl 
düştüğünü görüyoruz. MEB verilerine göre, anne ve babası 
ilkokul mezunu olan, sosyo-ekonomik açıdan dezavantajlı 
konumda bulunan öğrencilerle anne ve babası üniversite 
mezunu olan öğrenciler arasında 2020 yılında 117 olan 
puan farkı 2022 yılında 126 puana yükseldi.

Bu durum, Türkiye’de eğitimin artık bir içerme değil, 
dışlama aracı olduğunun kanıtı gibi. Bu dışlama 
mekanizması okullarda öğretmenleri de yalnız ve çaresiz 
bırakıyor. Çaresizliğin en can alıcı örneklerinden biri de 
okula aç giden çocuklar. Son zamanlarda özellikle sosyal 
medyaya yansıyan, sınıfında, okulunda yoksul çocukların 
yaşadıklarını aktaran öğretmenlerin paylaşımları bu 
konuda fikir verebilir. Okulda açlıktan bayılan, kantinden 
yiyecek alamayan, yanında beslenme getiremediği için 
öğretmenlerin yiyecek verdiği çocukları anlatan paylaşımlar 
çoğaldı.

Yeterli beslenme ve öğrenme arasında olumlu bir ilişki 
olduğunu biliyoruz. Sabahları kahvaltı yaparak güne 
başlayan çocuklar hem daha sağlıklı hem de öğrenmeye 
daha açık oluyor. Oysa yoksul çocuklar kahvaltı yapmadan 
okula gidiyor. Aileler, çocuklarına dolu bir beslenme çantası 
veremiyor. Bu nedenle öğretmenlerin deneyimlerini 
dinlemek ve onlara destek olacak mekanizmalar 
oluşturmak gerekiyor. Üyesi olduğum Öğretmen Ağı’nda, 
öğretmenlerin kurduğu çalışma topluluklarından birinde 
bu konuyu çalışıyoruz. Özellikle dezavantajlı bölgelerdeki 
okullarda çalışan öğretmenlerin deneyimleri hakkında 
uzun uzun konuşmak gerekiyor. Sınıfında yoksul çocuklar 
olan öğretmenlerin omuzlarındaki yük ağır. Bu konuya 
toplumsal açıdan da kafa yoran, elini taşın altına koyan 
çok sayıda öğretmen var. Birçok okulda öğretmenler, 
çocuklar için seferber oluyor. Kendi aralarında para 
toplayıp çocukları besleyen ve giydiren, çocuklar için 
farklı kişilerle, kurumlarla iletişime geçen, çocukların 
ihtiyaçlarını karşılamak için çalışan öğretmenlerin sayısı 
oldukça fazla. Birçok devlet okulu ve öğretmen, sivil toplum 
kuruluşlarından destek alarak ya da özel okullarla kardeşlik 
projeleri yaparak yoksulluktan etkilenen öğrenciler için 
destek mekanizmaları oluşturmaya çalışıyor. 

Eğitim ortamının temel öznesi olan öğretmenlerin 
yalnızlaştırılması ve seslerinin kısılması diğer sorunlarda 
olduğu gibi yoksulluk meselesinde de çözümün önünü 
tıkıyor. 

“Yoksulluk, şiddetin en kötü şeklidir.”

Mahatma Gandhi

Okul, çocukların korunduğu, toplumsal adaletten uzak 
sınıfsal pozisyonlarından uzaklaştırılıp eşitlenebildiği bir yer 
olacaksa, bu ancak öğretmenlerle mümkün. “Öğretmenlerin 
deneyimlerinin ve ihtiyaçlarının sosyal politikaların 
tam merkezinde olması gerekir,” derken tam da bunu 
kastediyoruz. 

Hep söylüyoruz, bir kez daha tekrarlayalım: Mahalle 
okullarının güçlendirilmesi en temel adımlardan biri olmalı. 
Her çocuğun, evinin yakınındaki okulda kapsayıcı, nitelikli 
bir eğitim alması sağlanmalı. Her çocuğa ücretsiz okul 
yemeği verilmeli.

Yazının başında ele aldığımız gibi, yoksulluk sadece 
ekonomik değil, sosyo-psikolojik bir kavram. Çocukların 
ihtiyaçları sadece barınmadan, sağlıktan ve beslenmeden 
ibaret değil. Yoksul çocukların sosyal ve duygusal 
ihtiyaçlarının karşılanması da en az diğer başlıklar kadar, 
hatta belki de daha önemli. Sosyal ve duygusal ihtiyaçları ön 
planda tutan bir yaklaşım, yoksul çocukları güçlendirir ve 
ayakta tutar, yoksulluğun okuldan kopmaya neden olmasını 
önler, çocukların kendilerini güvende hissetmesini ve 
bir gelecek tahayyül etmesini kolaylaştırır. Ailenin sınıf 
kaderinin çocuğa miras kalması ancak bu sayede önlenir.

Sosyal bir devletin en temel görevi, eşitsizlikleri giderecek 
fırsatlar yaratmaktır. Bunu yap(a)madığında yoksulluk, tıpkı 
ülkemizdeki gibi, sınıfsal bir kader, bir kısırdöngü hâline 
gelir. Bu kader sadece onu yaşayanların değil, ülkenin de 
geleceğini karartır, potansiyelini gerçekleştirmesini, gelişip 
büyümesini engeller.

ODTÜ Tarih Bölümü’nü bitirdi. 
Bilkent Üniversitesi Eğitim Bilimleri 
Enstitüsü’nde yüksek lisansını 
tamamladı. Çeşitli okullarda tarih 
öğretmenliği, bölüm başkanlığı 
ve idarecilik yaptı. İstanbul Bilgi 
Üniversitesi Sosyoloji ve Eğitim 
Çalışmaları Merkezi’nde (SEÇBİR) 
proje koordinatörü olarak çalıştı. 
Tarih Vakfı Yayınları’nın “20. 
Yüzyılda Dünya ve Türkiye Tarihi 
Öğretmen Kılavuz Kitabı”, Eğitim 
Reformu Girişimi’nin “Düşünme 
Eğitimi İçin Öğretmen Kılavuz 
Kitabı” ve Bilgi Üniversitesi 
Yayınları’nın “Ayrımcılık: Örnek 
Ders Uygulamaları” kitaplarının 
yazarlarındandır. Eleştirel düşünme, 
ayrımcılık, toplumsal cinsiyet, 
ırkçılık alanlarında çalışıyor, 
eğitimler veriyor. Eğitim ve eğitim 
politikaları hakkında gazete yazıları 
yazıyor. Açık Radyo’da “Okul Zili” 
adlı programı hazırlıyor.

AYŞE                 
ALAN
Eğitimci, Yazar
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ÖĞRENCİLERE BESLENME DESTEĞİ 
UYGULAMALARINDA DÜNYA ÖRNEKLERİ

AMERİKA
https://schoolnutrition.org/about-school-meals/school-meal-

statistics/

Amerika’da her yedi çocuktan biri yeterli gıdaya 
erişemeyen ailelerde yaşıyor. Okul beslenme uzmanları, 
kahvaltı programlarını genişletmek, yaz döneminde ve 
okul sonrasında yemek programlarını başlatmak için 
çalışmalarına devam ediyor. 

Okul Kahvaltı Programının Genişletilmesi

Okulda kahvaltı yapan öğrenciler, standart matematik 
testlerinde daha yüksek puanlar alıyor. Öğrencilerin okula 
geç kalması, derslere ve kahvaltı programlarına katılımı 
sınırlayabiliyor. Okul beslenme uzmanları, okul kahvaltısı 
için yaratıcı çözümler buluyor. Okul kahvaltısına katılım, 
öğrencilerin sınıfa giderken kahvaltılarını kafeteryadan veya 
koridordaki kiosktan hızla almalarına olanak tanıyan al-
götür servis seçenekleri gibi yenilikçi dağıtım yöntemleriyle 
artıyor. Hatta bazı okullar, sınıflara kahvaltı servisi yapıyor.

Yaz Dönemi Yemekleri

Birçok çocuk için yaz tatili, ücretsiz ve indirimli okul 
yemeklerinin sona ermesi anlamına geliyor. Bu nedenle yaz 
aylarında okul beslenme programları hazırlanıyor. ABD Tarım 
Bakanlığı’nın “Yaz Yemek Hizmeti Programı” aracılığıyla 
okul kafeteryalarında, parklarda, oyun alanlarında, toplu 
konutlarda, yaz kamplarında veya kiliselerde çocuklara 
ücretsiz yemek ve atıştırmalık sağlanıyor. 

Okul Sonrası Atıştırmalıklar ve Yemekler

Yaklaşık 23.000 okul ve kurum, okul sonrası etkinliklere 
katılan çocuklara “Ulusal Okul Öğle Yemeği Programı” 
aracılığıyla sağlıklı atıştırmalıklar sunuyor. “Çocuk ve Yetişkin 
Bakımı Yiyecek Programı” kapsamında çocuklara atıştırmalık 
veya yemek servisi yapılıyor. 

Taze Meyve-Sebze Programı

“Taze Meyve-Sebze Programı” sayesinde ilköğretim 
okullarındaki öğrencilere okul günlerinde ücretsiz veya 
indirimli taze meyve-sebze veriliyor. Programa katılan 
okullar her yıl öğrenci başına yaklaşık 75 dolar alıyor.

Pandemi Sırasında Okul Yemekleri

2020 yılının Mart ayından itibaren okulların çocuklara 
ücretsiz yemek sunmasına izin veriliyor. İdari kuralların 
kolaylaştırılmasıyla beraber yemek hizmeti için okullara 
maddi destek sağlanıyor. 25 Haziran 2022’de imzalanan 
Çocukları Doyurma Yasası, okul yemek programları için ek 
fon sağlıyor. Ücretsiz veya indirimli okul yemeklerinden 
yararlanmaya hak kazanan aileler, yemek yardımı için 
başvuruda bulunuyor. Diğer aileler ise, okul yemeklerinin 
ücretini ödüyor. Okul beslenme uzmanları, öğrencilerin 
pandemi döneminde sağlıklı okul yemeklerine ulaşması için 
süreci planladı. Yemekleri teslim alma yerleri oluşturuldu 
veya öğrencilerin evlerine yemek ulaştırıldı. Bu hizmeti 
hükümet finanse etti.

SLOVENYA
“Anaokullarında ve Okullarda Sağlıklı Beslenme İçin Ulusal 
Beslenme Rehberi”, 2005 yılında yürürlüğe girdi, okul 
yemekleri için standartları belirleyen yasalarla 2010 yılında 
zorunlu hâle getirildi. “2010 Okul Yemekleri Yasası”, 6-14 yaş 
arasındaki öğrencilere öğle arası atıştırması sunulmasını 
zorunlu kıldı. Dar gelirli öğrencilerin okul yemekleri hükümet 
tarafından karşılanmaktadır. Okul yemeklerine ilişkin yapılan 
bir değerlendirmede, okulların yerel ve organik gıdaları 
tedarik etmesini öneren beslenme yönergelerindeki zorluklar 
da belirlendi. Bu zorlukları ortadan kaldırmak amacıyla 
gerekli önlemler alındı.

https://ec.europa.eu/social/main.jsp?catId=738&langId=en&pubId=8422&furtherPubs=yes

https://schoolnutrition.org/about-school-meals/school-meal-statistics/
https://schoolnutrition.org/about-school-meals/school-meal-statistics/
https://ec.europa.eu/social/main.jsp?catId=738&langId=en&pubId=8422&furtherPubs=yes
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İTALYA
İtalya’da dar gelirli aileler için okul yemekleri sübvansiyonlu 
veya ücretsizdir. Aynı ailede birden fazla çocuk varsa, 
toplam yemek ücretinde %20 indirim uygulanmaktadır. Okul 
yemeklerinde organik gıdaya ve sürdürülebilirliğe dikkat 
edilmektedir. İtalyan yemek kültürüne ve sağlıklı beslenmeye 
de odaklanılmaktadır. Genetiği değiştirilmiş gıdaların 
kullanımına izin verilmez. Okul yemek programlarının 
uygulanmasından yerel yönetimler sorumludur. Yerel 
yönetimlerin %60’ı, öğünler için günlük organik gıda satın 
almaktadır.

PORTEKİZ
Portekiz’de okul çağındaki her çocuğun hafta içi her gün 
öğle yemeği yeme hakkı vardır. Yemek fiyatları, ailelerin 
gelirine bağlıdır. En alt dilimdeki öğrencilerin okul yemek 
giderlerinin %100’ü kamu fonlarından karşılanmaktadır. 
Orta dilimdeki öğrenciler, yemek masraflarının %50’sini, 
en üst dilimdeki öğrenciler de tam ücreti öder. Yemekler 
genellikle okullarda hazırlanır. Okul harici yemek 
şirketleri tarafından hazırlanan yemeklerle de okul yemeği 
hizmeti sunulmaktadır. Program, okullar, yerel devlet 
yetkilileri veya merkezî hükümet arasındaki işbirliğiyle 
yönetilmektedir. Okullar, tereyağlı ekmek, peynir veya 
jambon, süt ve meyveden oluşan ek sabah veya öğleden 
sonra atıştırmalıkları da sağlar. Portekiz’deki okullar, patates, 
baklagiller veya fasulyeli taze sebze çorbası, et veya balık/
deniz ürünleriyle makarna, pirinç veya patates ve isteğe bağlı 
baklagilleri içeren standartlaştırılmış bir menü sunar. Esmer 
ekmek, sebze salatası (çiğ veya pişmiş) ve tatlı da servis 
edilir. Tatlılar, ilave şeker içermez. Öğrencilere ayda iki kez 
puding, jöle, dondurma veya yoğurt verilir. Yönergeler, tuz 
kullanımının mümkün olduğu kadar azaltılması gerektiğini 
vurgulamaktadır.

HOLLANDA
Geleceğin Sağlıklı İlköğretim Okulu Programı, okul sistemine 
sağlığı entegre etmeyi amaçlamaktadır. Program kapsamında 
öğrenciler, 2015-2019 yılları arasında ücretsiz öğle yemeği 
hizmetinden yararlandı. Programın uygulanması için 
seçilen okullar, dar gelirli ve fazla kilolu nüfusun yoğun 
olduğu bölgelerdeydi. Bu okullardaki öğrencilere ücretsiz 
ve sağlıklı yemekler verildi. Program dahilinde öğle yemeği 
molası süresi 20-30 dakika olarak belirlendi. Öğle yemeği 
menüsü her on haftada bir değiştirildi. Menüler, Hollanda 
Sağlık Konseyi’nin tavsiyeleri doğrultusunda hazırlandı. 
Program, merkezî ve yerel yetkililerin, okulların, bölgesel 
eğitim kurulunun ve halk sağlığı hizmetlerinin, belediyelerin 
işbirliğiyle uygulandı.

DANİMARKA 
Dar gelirli öğrencilere mesleki eğitim veren eğitim 

kurumlarında dört ay boyunca “Kahvaltı Kulübü Projesi” 

uygulandı. Tam tahıllı ürünlerden oluşan kahvaltı hizmeti 

ücretsizdi. Proje, Danimarka hükümeti, Aalborg Üniversitesi 

ve birkaç sivil toplum kuruluşu tarafından finanse edildi. 

“Kahvaltı Kulübü Projesi” sayesinde öğrencilerin tam tahıllı 

ürünleri tüketme oranı arttı, daha fazla sayıda öğrenci 

kahvaltı etmeye başladı.

Danimarka Gıda Sanayi Ajansı, 38 okulda, 7-13 yaş arasındaki 

çocuklara iki ay ücretsiz öğle yemeği sunan çalışmayı 

finanse etti. Çalışmanın amacı, okul yemeği programının 

beslenme kalitesi üzerindeki etkisini ölçmekti. 

Ülke genelinde yapılan “Boost” uygulaması ise, bir üniversite 

tarafından yürütüldü, bir sivil toplum grubu, bir üyelik 

kuruluşu ve AB Okul Meyve Programı tarafından ortaklaşa 

finanse edildi. 20 okulda, 13 yaşındaki öğrencilerin tümüne 

dokuz ay boyunca ücretsiz meyve-sebze verildi. Bu sayede 

meyve-sebze tüketiminin öğrencileri nasıl etkilediği 

gözlemlendi. Ücretsiz meyve-sebzeler, yerel bir tedarikçi 

aracılığıyla haftada iki kez verildi. Öğretmenler, öğrencileri 

meyve-sebze yemesi, bir öğrenci grubunu yiyecekleri 

dağıtması ve sonrasında temizlik yapması için teşvik etti.

https://www.maastrichtuniversity.nl/research/studying-healthy-primary-school-future
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Kırklareli Yaşam Alanı Projesi’nden bahseder 
misiniz? Projenizin amacı nedir?
MEHMET SİYAM KESİMOĞLU: Kırklareli, Türkiye’nin 
en sakin ve kontrollü büyümeyi başarabilen nadir 
kentlerinden biri. Kırklareli’de yaşayan vatandaşlar bir 
mahalleyle, sokakla ya da parkla yaşamsal bağ kurar. Bu 
nedenle kentimizde yaşam alanı olarak adlandırılan çok 
sayıda butik lokasyon mevcuttur. Vatandaşların beklentileri 
doğrultusunda bu yaşam alanlarını geliştirmek ve işlevsel 
hâle getirmek için çalışıyoruz. 2019 yılında kentimize yeni 
bir yaşam alanı kazandırmanın haklı gururunu yaşıyoruz. 

Kapalı pazaryeri ve fuar alanı, 19.200 metrekarelik kapalı 
alanı, 4.000 metrekarelik otoparkı, 851 pazar tezgâhı ve 
35 dükkân kapasitesiyle Trakya’nın en büyüğü. Büyüklük 
açısından Türkiye’nin sekizinci sektörel alanı olma özelliği 
de taşıyor. Kapalı pazaryeri ve fuar alanı, kongre, fuar, 
konser, sergi gibi etkinliklerin düzenlendiği, açık oto 
pazarına ev sahipliği yapan, potansiyeli yüksek bir yaşam 
alanı özelliği taşıyor. Bu alanı Kırklareli’ye kazandırırken 
sadece esnafın beklentilerini değil, farklı sektörlerin 
hedef kitlesini de göz önünde bulundurduk. Sosyal 
belediyecilik anlayışımız doğrultusunda bölgesel çapta 
etki yaratan bir projeye imza attık. Projemizin iki temel 
amacı vardı. Birincisi, her mevsimde rahat, güvenli ve 
konforlu alışveriş yapılabilecek bir alan yaratmak. İkincisi, 
modüler bir sistem dahilinde kentimizin geleceğine 
entegre edebileceğimiz bir tasarım yapmak. İki amacımıza 
da ulaştık. 2019 yılının Mart ayında alanı vatandaşların 
hizmetine sunduk.

Kapalı pazaryeri ve fuar alanı, sadece günümüze ve tek 
bir hizmet kanalına yönelik değil. Burası bir sektör vadisi. 
Çünkü kentte yaşayan insanlar aktivitelere katılmak, 
yenilikleri deneyimlemek, fikirlerini zenginleştirmek, 
bölgesini, ülkesini ve dünyayı tanımak, bilgisini artırmak 
istiyor. Teknolojiyi, endüstrinin her alanını merak ediyor. 
Bu yaşam alanı sayesinde vatandaşların beklentilerini 
karşıladığımız için mutluyuz.

FARK YARATAN PROJELER:                      
KIRKLARELİ YAŞAM ALANI

“KIRKLARELİ’NİN GELECEĞİNE 
YATIRIM YAPIYORUZ”

RÖPORTAJ

MEHMET SİYAM 
KESİMOĞLU
Kırklareli                         
Belediye Başkanı
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Projenin hazırlık süreci, kapsamı, içeriği, 
hedef kitlesi, bölgeye ve Kırklareli’ye katkısı 
hakkında bilgi verir misiniz?
MEHMET SİYAM KESİMOĞLU: Kapalı pazaryeri ve fuar 
alanının çalışmalarına 2018 yılının Şubat ayında başladık. 
Yapının özelliklerini ve fonksiyonlarını uzun vadeli bir 
stratejiyle belirledik. Çünkü Kırklareli büyüyor, gelişiyor. 
Kentimizin istekleri, ihtiyaçları, beklentileri artıyor. Bu 
nedenle projeyi geniş bir bakış açısıyla hayata geçirdik. 
Kapalı pazaryeri ve fuar alanını 2019 yılının Mart ayında 
hizmete sunduk. Hedef kitlemiz, Kırklareli halkı, pazarcı 
esnafı, şehirdışından ve Balkan ülkelerinden gelen 
misafirler ve farklı sektörlerin temsilcileriydi. Kapalı 
pazaryeri ve fuar alanının kentimize, bölgemize önemli 
katkıları oldu. 

Çarşamba günleri halk pazarının kurulduğu alanda, 
yöresel tanıtım günleri, kitap fuarı, otomobil etkinlikleri 
ve mezat organizasyonları düzenledik. Pazar günleri 
“Sosyete Pazarı”nı vatandaşlarla buluşturuyoruz. Alanda, 
bölge halkını ve profesyonelleri bir araya getirdik. 10-
14 Aralık 2021’de Tarım, Hayvancılık, Gıda Sanayi ve 
Otomotiv Fuarı’nın birincisine, 15-18 Aralık 2022’de aynı 
fuarın ikincisine ev sahipliği yaptık. Bölgesel çapta yoğun 
ilgi gören bu fuara çok sayıda sektör temsilcisi katıldı, 
binlerce ziyaretçi geldi. Üreticileri, firmaları ve endüstriyel 
hizmet veren birçok şirketi vatandaşlarla buluşturduk. Bu 
açıdan kapalı pazaryeri ve fuar alanının ülkemize de katkısı 
olacak. Hedefimiz, haftanın her günü bir etkinliğe ev 
sahipliği yapmak. Yakın zamanda “Bit Pazarı”yla alana yeni 
bir işlev daha kazandıracağız. Toplumun her kesimine 
hitap edeceğiz, Kırklareli’yi geleceğe taşıyacağız. Çünkü 
attığımız her adımda sadece bugünü değil, geleceği de 
düşünüyoruz. Kırklareli’nin geleceğine katkıda bulunacak 
böylesi önemli bir alanı inşa ettiğimiz için gururluyuz. 
Bu süreçte bize destek olan personelimize, belediyemizin 
meclis üyelerine, sivil toplum kuruluşlarına, meslek 
odalarının başkanlarına, iş insanlarına ve Kırklareli halkına 
bir kez daha teşekkür etmek isterim. Kapalı pazaryeri ve 
fuar alanıyla ilgili geribildirimler hem teknik hem sosyal 
anlamda oldukça nitelikli. Projenin vizyonunun güncel 
olmasına özen gösterdik. Bu nedenle projemiz bölgesel bir 
ivme yarattı. 

Projeyi planlarken bütçe, yatırım, kaynak 
ve mevzuat açısından herhangi bir zorluk 
yaşadınız mı? Yaşadıysanız, bu zorlukları 
aşmak için hangi çalışmaları yaptınız?
MEHMET SİYAM KESİMOĞLU: Projeyi yaklaşık 40 
milyon TL’lik maliyetle hayata geçirdik. Şu anki ekonomik 
krizi düşündüğümüzde, projeyi bugün yaklaşık 500 
milyon TL’lik maliyetle tamamlayabilirdik. Ancak o 
dönemde bile belediyemizin tüm imkânlarını seferber 
ettik. Ana muhalefet partisinin belediyesi olduğumuz 
için çalışmalarımızda zorluklar yaşayabiliyoruz. Bu, 
günümüzün ironik gerçeğidir. Çünkü bir belediye 
siyasi ayrım gözetmeksizin her vatandaşa eşit yaklaşır, 
bu anlayışla hizmet üretir. Ancak belediyenin hayata 
geçirmek istediği projeler merkezî yönetim tarafından 
sekteye uğratılınca o kentte yaşayan farklı siyasi görüşteki 
vatandaşlar da etkilenir. Genel bütçeden payımıza düşen 
tutar hiçbir zaman yeterli olmadı.

Kırklareli halkı için 
yapmak istediğimiz 
yatırımlara farklı kaynak 
arayışında hep engellerle 
karşılaşıyoruz. Kaynağı 
bulsak, önümüze mevzuat 
çıkıyor, bürokrasinin 
ağırlığı hızımızı kesiyor. 
Kapalı pazaryeri ve 
fuar alanını yaparken, 
ülkemizdeki ekonomik 
krizden etkilendik. 
Vatandaşlara hizmet etme 
kararlılığımız sayesinde bu 
projeyi tamamladık. Kapalı 
pazaryeri ve fuar alanı, 
bizim için gurur abidesidir, 
Kırklareli’nin yeni yaşam 
alanıdır.



HAFTALIK BÜLTEN SAYI 129 // ARALIK // 2022 11

Belediyenizin tüm öğrenim kademelerindeki 
öğrencilere yönelik beslenme desteği 
kapsamındaki çalışmalarından bahseder 
misiniz? Süreci koordine etmek için ayrı bir 
birim oluşturdunuz mu?
FİLİZ CERİTOĞLU SENGEL: Ekonomik krizin etkisiyle 
artan yoksulluk ve gıda krizi, dezavantajlı toplumsal 
kesimlerin sağlıklı, besleyici ve yeterli gıdaya erişimini 
daha da zorlaştırıyor, gıda güvenliğini de etkiliyor. Son bir 
yıl içinde ülkemizdeki gıda fiyatları 2-4 kat arttı. Yıllardır 
uygulanan yıkıcı politikalar ciddi bir gıda krizine yol açtı. 
Gıda enflasyonu hız kesecek gibi görünmüyor. Bu durum, 
işsiz, yeterli gelirden yoksun ve güvencesiz toplumsal 
kesimlerin sağlıksız, yetersiz beslenmeye bağlı sorunlarını 
da büyütecek. Çocukların evde, okulda, sokakta aç 
kalması ve sağlıksız beslenmeye mahkûm edilmesi kabul 
edilemez. Merkezî yönetimin olanaklarının vatandaşlardan 
esirgendiği koşullarda sosyal belediyecilik anlayışıyla 
vatandaşların ihtiyaçlarını gidermek amacıyla hizmet 
üreten CHP’li belediyelerin gıda güvenliği ve güvencesi 
açısından da vatandaşlara sahip çıkması gerekiyor. 
Bu bakış açısıyla Çocuklar İçin Gıda Dayanışması 
Projesi’ni hayata geçiriyoruz. Projemiz, belediyemizin 
uzmanlarından, deneyimli personelinden ve meclis 
üyelerinden oluşan Dayanışma Komisyonu tarafından 
yürütülüyor.

Erken çocukluk dönemi, ilk ve ortaöğrenim 
dahil olmak üzere çocuklar için beslenme 
desteğini planlarken hangi kriterleri göz 
önünde bulunduruyorsunuz?
FİLİZ CERİTOĞLU SENGEL: Gıda krizinden kalıcı olarak 
etkilenen çocuklara destek olunması gerekiyor. Türkiye’de 
18 yaş altı yaklaşık 23 milyon çocuk var. 0-4 yaş arasındaki 
çocuk sayısı yaklaşık 6 milyon. Okul çağındaki milyonlarca 
çocuk okula aç gidiyor. Sadece okula giden çocuklar 
değil, okul öncesi çağdaki küçük çocuklar da mutlaka 
dikkate alınmalı. Küçük çocukların sağlıksız beslenmesi 
daha ağır sonuçlara neden oluyor. Bilimsel çalışmalar, 
bir kadının hamileliğiyle çocuğun ikinci doğum günü 
arasındaki 1.000 günde sağlıklı beslenmenin özellikle 
çocuk açısından ne kadar önemli olduğunu gösteriyor. 
Dolayısıyla beslenme sorunu yaşayan ihtiyaç sahibi 
ailelerin tespit edilmesi, bu ailelere destek verilmesi 
önem taşıyor. Beslenme desteği çalışmalarına ilçemizin 
dayanışma haritasını oluşturarak başladık. Hanelerdeki 
çocukların ve ebeveynlerin sosyo-ekonomik durumunu, 
ihtiyaçlarını kayıt altına aldık. Dayanışma haritasını 
grupladık (ihtiyaç sahibi aileler, hamile kadınlar, bebek 
sahibi kadınlar, 0-2 yaş bebekler, 2-6 yaş çocuklar, ilkokul, 
ortaokul, lise ve üniversite öğrencileri). Gıda mühendisi 
Dr. Bülent Şık başta olmak üzere uzman diyetisyenlerin ve 
gıda mühendislerinin katkısıyla projemizi yapılandırdık. 
Her kesimin ihtiyaç duyduğu gıda ürünlerini belirliyoruz, 
belediyemizin imkânları doğrultusunda ihtiyaçları 
karşılamaya çalışıyoruz.

“ÇOCUKLAR İÇİN GIDA 
DAYANIŞMASI PROJESİ 
HAZIRLIYORUZ”

Üniversite öğrencilerinin sağlıklı, kaliteli ve 
uygun fiyatlı gıdaya ulaşması için hayata 
geçirdiğiniz uygulamalar nelerdir?
FİLİZ CERİTOĞLU SENGEL: Çocuklar İçin Gıda 
Dayanışması Projesi’ni özgün, kapsayıcı ve bütüncül 
bir bakış açısıyla planladık. Projenin aşamalarını şöyle 
sıralayabilirim:

• Hamile ve yeni doğum yapan kadınların ihtiyaç duyduğu 
gıdaların ve vitaminlerin sağlanması,

• Bebeklerin (0-2 yaş) ihtiyacı olan gıdaların temini,

• 2-6 yaş arasındaki çocuklara gıda desteği (Efeslim Kart 
aracılığıyla),

• İlkokul ve ortaokul öğrencileri için beslenme kolisi 
desteği,

• Lise ve üniversite öğrencileri için Genç Efeslim Kart 
aracılığıyla yemek desteği.

Beslenme 
desteğine ilişkin 
çalışmalarınızda 
uzmanlarla, 
sivil toplum 
kuruluşlarıyla, eğitim 
kurumlarıyla işbirliği 
yapıyor musunuz? 
Bütçe, mevzuat ve 
işleyiş açısından 
sorun yaşıyor 
musunuz?
FİLİZ CERİTOĞLU 
SENGEL: İlçemizdeki 
esnafın, üretici köylülerin, 
çiftçilerin ve vatandaşların 
desteğiyle Çocuklar İçin 
Gıda Dayanışması Projesi’ni 
hayata geçiriyoruz. Bu 
dayanışmanın bileşenleri 
arasında Ticaret Odası, 
Esnaf ve Sanatkârlar Odası 
ve Selçuk Kent Konseyi 
yer alıyor. Dezavantajlı 
gruplardan başlayarak 
tim vatandaşlar için 
belediyemizin kaynaklarını 
seferber ediyoruz. 
İlçemizdeki dayanışma hem 
gücümüzü artırıyor hem de 
vatandaşlarla aramızdaki 
bağı güçlendiriyor.

FİLİZ CERİTOĞLU 
SENGEL
İzmir-Selçuk             
Belediye Başkanı

ÖĞRENCİLERE         
BESLENME DESTEĞİ
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Belediyenizin tüm öğrenim kademelerindeki 
öğrencilere yönelik beslenme desteği 
kapsamındaki çalışmalarından bahseder 
misiniz? Süreci koordine etmek için ayrı bir 
birim oluşturdunuz mu?
TURHAN BULUT: Beslenme desteği kapsamındaki 
çalışmalarımıza hassasiyet gösteriyoruz. “Bizim 
Çocuklarımız” projesi kapsamında çocuklara bir öğün 
beslenme ikram ediyoruz. Çocukların bir hafta boyunca 
tüketebileceği gıda ürünlerinin yer aldığı beslenme 
çantalarını belediyemizin sosyal tesislerindeki aşçılar 
hazırlıyor. Beslenme çantalarını çocukların evlerine 
ulaştırıyoruz. Beslenme desteğine ilişkin çalışmaları 
belediyemizin Özel Kalem Birimi’yle koordine ediyoruz.

Erken çocukluk dönemi, ilk ve ortaöğrenim 
dahil olmak üzere çocuklar için beslenme 
desteğini planlarken hangi kriterleri göz 
önünde bulunduruyorsunuz?
TURHAN BULUT: Ülkemizde gittikçe ağırlaşan ekonomik 
koşullar nedeniyle geçim sıkıntısı yaşayan aileler, 
çocuklarının okul masraflarını karşılamakta zorlanıyor. 
Hiçbir çocuk yatağına aç girmeyecek, okulunda aç 
kalmayacak. Çocukların gelişim sürecinde beslenmenin 
ne kadar önemli olduğunu biliyoruz. Bu nedenle 
ihtiyaç sahibi ailelere belli periyotlarla gıda yardımında 
bulunuyoruz. İlkokul öğrencilerine beslenme çantası 
desteği veriyoruz. Çocukların gelişimine katkıda bulunan, 
sağlıklı ve organik gıdaları tercih ediyoruz, beslenme 
çantalarını hijyen kurallarına uygun olarak hazırlıyoruz.

“İLKOKUL ÖĞRENCİLERİNE 
BESLENME ÇANTASI DESTEĞİ 
VERİYORUZ”

Üniversite öğrencilerinin sağlıklı, kaliteli ve 
uygun fiyatlı gıdaya ulaşması için hayata 
geçirdiğiniz uygulamalar nelerdir?
TURHAN BULUT: Belediyemizin sosyal tesislerindeki 
fiyatları üniversite öğrencilerinin bütçesine uygun 
hâle getirdik. Üniversite öğrencilerine gıda yardımı da 
yapıyoruz.

Beslenme desteğine ilişkin çalışmalarınızda 
uzmanlarla, sivil toplum kuruluşlarıyla, 
eğitim kurumlarıyla işbirliği yapıyor 
musunuz? Bütçe, mevzuat ve işleyiş 
açısından sorun yaşıyor musunuz?
TURHAN BULUT: Beslenme desteğine ilişkin 
çalışmalarımızda sivil toplum kuruluşlarıyla işbirliği 
yapıyoruz. Ayrıca okul aile birlikleriyle, okulların 
yöneticileriyle koordineli çalışıyoruz, beslenme 
desteği uygulamalarını birlikte planlıyoruz. Çocuklara 
ulaştırdığımız beslenme çantalarını belediyemizin 
sosyal tesisindeki kafeteryada hijyen koşullarına uygun 
olarak hazırlıyoruz. Bütçe açısından sorun yaşamıyoruz. 
Amacımız, çocuklara ve ailelere desteğimizi sürdürülebilir 
kılmak.

TURHAN 
BULUT
Bolu-Mengen                
Belediye Başkanı

ÖĞRENCİLERE         
BESLENME DESTEĞİ



HAFTALIK BÜLTEN SAYI 129 // ARALIK // 2022 13

Belediyenizin tüm öğrenim kademelerindeki 
öğrencilere yönelik beslenme desteği 
kapsamındaki çalışmalarından bahseder 
misiniz? Süreci koordine etmek için ayrı bir 
birim oluşturdunuz mu?
BİRSEN ÇELİK: Üniversite öğrencileri için ilçemizdeki 
lokanta ve restoranlarla anlaşma yaptık. Bu sayede 
üniversite öğrencileri, her gün bir öğün paketini 
(çorba, salata, yoğurt, ana yemek ve tatlı)  uygun fiyatla 
tüketebiliyor. Süreci koordine etmek için herhangi bir 
birim oluşturmadık. 

Erken çocukluk dönemi, ilk ve ortaöğrenim 
dahil olmak üzere çocuklar için beslenme 
desteğini planlarken hangi kriterleri göz 
önünde bulunduruyorsunuz?
BİRSEN ÇELİK: Çocuklar için beslenme desteğini 
planlarken çocukların günlük kalori ihtiyacını göz önünde 
bulunduruyoruz, protein, karbonhidrat, yağ ve vitamin 
dengesini gözetiyoruz.

“ÖĞRENCİLERİN GÜNLÜK KALORİ 
İHTİYACINI DİKKATE ALIYORUZ”

Üniversite öğrencilerinin sağlıklı, kaliteli ve 
uygun fiyatlı gıdaya ulaşması için hayata 
geçirdiğiniz uygulamalar nelerdir?
BİRSEN ÇELİK: İlçemizin kaymakamıyla birlikte 
ilçemizdeki lokanta ve restoranlardan fiyat teklifi aldık. 
Üniversite öğrencilerinin en uygun fiyatla yemek 
yiyebilmesi için lokanta ve restoranlarla anlaşma yaptık.

Beslenme desteğine ilişkin çalışmalarınızda 
uzmanlarla, sivil toplum kuruluşlarıyla, 
eğitim kurumlarıyla işbirliği yapıyor 
musunuz? Bütçe, mevzuat ve işleyiş 
açısından sorun yaşıyor musunuz?
BİRSEN ÇELİK: Okul yönetimiyle görüşerek, çevre 
mahallelerden taşımalı eğitimle gelen çocuklara 
belediyemizin yemekhanesini açıyoruz, ihtiyaç sahibi 
öğrencilere gıda desteğinde bulunuyoruz. Çocukların 
daha sağlıklı ve hijyenik bir ortamda yemek yemesi 
için belediyemizin yemekhanesinde iki personelimizi 
görevlendirdik. İşleyiş açısından kimi zaman zorlansak 
da, önceliğimiz her zaman öğrenciler. Bütçe ve mevzuat 
açısından herhangi bir sorunla karşılaşmıyoruz.

BİRSEN      
ÇELİK
Denizli-Bozkurt          
Belediye Başkanı

ÖĞRENCİLERE         
BESLENME DESTEĞİ
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Belediyenizin tüm öğrenim kademelerindeki 
öğrencilere yönelik beslenme desteği 
kapsamındaki çalışmalarından bahseder 
misiniz? Süreci koordine etmek için ayrı bir 
birim oluşturdunuz mu?
CENGİZ BALKAN: Göreve geldiğimiz günden bu yana 
beldemizin daha yaşanabilir bir yer olması için çalışıyoruz. 
Ekonomik koşulların her geçen gün zorlaştığı bu dönemde 
geçim sıkıntısı yaşayan aileler ve vatandaşlar var. Biz de 
sosyal belediyecilik anlayışıyla hemşerilerimizin yanında 
olmaya çalışıyor, bu konuda elimizden geleni yapıyoruz. 
Belediyemiz Sosyal Destek Hizmetleri Müdürlüğü’yle 
Basın, Yayın ve Halkla İlişkiler Birimi’nin birlikte yürüttüğü 
“Bugün Yemekler Belediyeden” projesi kapsamında 
çocuklar için öğle yemeği hazırlanıyor. Çocukların sağlıklı 
beslenmesini hedefliyoruz.  Belediyemizin personeli 
tarafından öğle yemeği öğrencilere ulaştırılıyor.

Erken çocukluk dönemi, ilk ve ortaöğrenim 
dahil olmak üzere çocuklar için beslenme 
desteğini planlarken hangi kriterleri göz 
önünde bulunduruyorsunuz?
CENGİZ BALKAN: Taşımalı eğitim sistemiyle devlet 
okullarında okuyan çocukların beslenme ihtiyacını 
karşılamaya yönelik çalışmalar yapıyoruz. İhtiyaç sahibi 
öğrencileri tespit ediyoruz. Uzmanların da görüşlerini 
alarak öğrencilerin protein ağırlıklı beslenmesini 
sağlıyoruz. Yemekleri, beldemizin en kaliteli zeytinyağıyla 
yapıyoruz.

“ÇOCUKLARIN SAĞLIKLI 
BESLENMESİNİ HEDEFLİYORUZ”

Üniversite öğrencilerinin sağlıklı, kaliteli ve 
uygun fiyatlı gıdaya ulaşması için hayata 
geçirdiğiniz uygulamalar nelerdir?
CENGİZ BALKAN: Beldemizde meslek yüksekokulu ve 
üniversite olmadığı için üniversite öğrencilerine yönelik 
çalışma yapamıyoruz.

Beslenme desteğine ilişkin çalışmalarınızda 
uzmanlarla, sivil toplum kuruluşlarıyla, 
eğitim kurumlarıyla işbirliği yapıyor 
musunuz? Bütçe, mevzuat ve işleyiş 
açısından sorun yaşıyor musunuz?
CENGİZ BALKAN: Beslenme desteğine ilişkin 
çalışmalarımızda eğitim kurumlarının yöneticileriyle 
işbirliği yapıyoruz. Eşitlik ilkesi doğrultusunda, sivil 
toplum kuruluşlarının ve gönüllülerin desteğiyle 
beldemizdeki tüm okullara beslenme desteğinde 
bulunuyoruz. Sağlıklı beslenme bizim için çok önemli. 
Anneler ve babalar, belediyemizin beslenme desteği 
uygulamalarından memnun. “Bugün Yemekler 
Belediyeden” projesinin ilk aşamasını liselerde başlattık. 
Projeyi, beldemizdeki diğer okullarda da hayata geçirmeyi 
hedefliyoruz. Proje kapsamında tüm okullarda filtrasyon 
sistemi kuracağız, öğrencilerin ücretsiz su içmesini 
sağlayacağız. Bütçe, mevzuat ve işleyiş açısından herhangi 
bir sorun yaşamıyoruz.

CENGİZ 
BALKAN
Çanakkale-Ayvacık-Küçükkuyu      
Belediye Başkanı

ÖĞRENCİLERE         
BESLENME DESTEĞİ
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BELEDİYELERDEN 
HABERLER
HİZMET
Antalya Büyükşehir Belediyesi, Sülekler 
Mahallesi’nin sulama sorununu güneş enerjisi santraliyle 
çözdü.

Antalya Büyükşehir Belediyesi, Korkuteli Sülekler 
Mahallesi’ne sıfır enerji maliyetiyle 1.000 dekarlık alanı 
sulayabilecek güneş enerjisi santrali kurdu. Güneş 
panellerinin ürettiği enerjiyle 80 metreden su çıkarılacak, 
bu sayede bölgenin 30 yıllık su sorunu çözülecek. Tarımsal 
Hizmetler Dairesi Başkanlığı ekipleri tarafından iki dekarlık 
alana kurulan güneş enerjisi santrali sayesinde çevre dostu 
temiz enerji üretilecek. 25 yıl kesintisiz üretim garantili 
tesisin maliyeti yaklaşık 735.000 TL.

Seyitgazi Belediyesi, ilçeyi doğalgaza 
kavuşturuyor.

Seyitgazi Belediye Başkanı Uğur Tepe’nin ilçeyi doğalgaza 
kavuşturmak için başlattığı çalışma sonuç verdi. ESGAZ 
ve Müze Müdürlüğü, keşif raporlarını düzenledi. Seyitgazi 
1., 2. ve 3. derece sit alanı olduğu için keşif raporları 
Kültür Varlıkları Bölge Koruma Kurulu’na sunuldu. Kültür 
Varlıkları Bölge Koruma Kurulu, Seyitgazi’ye doğalgaz 
sağlanmasına ilişkin izinlerin çıktığını yazılı olarak 
Seyitgazi Belediyesi’ne bildirdi. Çalışmalar neticesinde 
Seyitgazi doğalgaza kavuştu.

Edremit Belediyesi, altyapı çalışmalarına devam 
ediyor.

Edremit Belediyesi Fen İşleri Müdürlüğü ekipleri, 
Cennetayağı Mahallesi 710. Sokak’ta yağmur suyu 
hattı çalışmalarına başladı. İlçe genelindeki çalışmalar 
belirlenen program dahilinde sürüyor. Oto Sanatkârlar 
Sanayi Sitesi’nin önünde de çalışma yapan ekipler, 
sanayi esnafının sağanak yağışlarda ciddi sorunlarla 
karşılaşmaması için yağmur suyu hattı döşüyor. 
Yağmur suyu giderleri düzenli olara kontrol ediliyor ve 
temizleniyor.

Çankaya Belediyesi, Çankaya Evi’nin temelini attı. 

Dilekler Mahallesi’nde yapılacak Çankaya Evi için temel atma töreni düzenlendi. Törene, 
CHP Ankara milletvekilleri Tekin Bingöl, Levent Gök, Yıldırım Kaya, CHP Çankaya ve 
Mamak ilçe başkanları, muhtarlar ve çok sayıda vatandaş katıldı. Çankaya Belediye 
Başkanı Alper Taşdelen, “Çankaya Evleri, kreşler, sosyal tesisler, parklar yapıyoruz. 
Çankaya Belediyesi, belediyeciliğin yüz akı olmuştur. Yorulmadan, hız kesmeden 
çalışmaya devam ediyoruz,” dedi. 

Tekirdağ Büyükşehir Belediyesi Su ve Kanalizasyon İdaresi Genel 
Müdürlüğü, araç filosunu güçlendiriyor.

Tekirdağ genelinde altyapı yatırımlarına imza atan Tekirdağ Su ve Kanalizasyon İdaresi 
Genel Müdürlüğü, 11 ilçede etkin ve verimli hizmet sunmak amacıyla araç filosunu 
genişletiyor. Dört adet kepçe, dört adet ATV motor, dört adet motosiklet TESKİ’nin araç 
filosuna dahil edildi. Altyapı ve üstyapı çalışmalarında kullanılan beş adet vidanjör ve 
bir adet sepetli platform aracının hizmet süresinin ve kalitesinin artırılması amacıyla üst 
ekipman revizyonu yapıldı. 

Menteşe Belediyesi Kötekli Gençlik Merkezi (MEGEM) faaliyete başladı. 

Kötekli Gençlik Merkezi bünyesinde spor, dans ve aktivite salonu, tiyatro prova odası, 
bilgisayarlı çalışma odası, kütüphane, butik mağaza, çamaşırhane, misafir ve konaklama 
odaları, öğrenci bilgilendirme ofisleri bulunuyor. Menteşe Belediye Başkanı Bahattin 
Gümüş, Kötekli Gençlik Merkezi’ni ziyaret etti, çalışmalar hakkında bilgi aldı. Başkan 
Gümüş, “Kötekli Gençlik Merkezi (MEGEM), 2022-2023 eğitim-öğretim yılında Muğla 
Sıtkı Koçman Üniversitesi’nde eğitim gören binlerce öğrenciye hizmet vermeye başladı. 
Kötekli Gençlik Merkezi’ni faaliyete geçirdiğimiz için mutluyuz,” dedi.
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Çaycuma Belediyesi’ne ait ÇAYBEL, çevre ilçe ve 
beldelerin siparişlerini de karşılıyor.

ÇAYBEL, Çaycuma-Bartın karayolu üzerindeki 
atölyelerinde çevre ilçe ve beldelerin siparişlerini 
karşılayarak tüm bölgeye hizmet veriyor. Atık toplama 
lisansına sahip olan şirket, Çaycuma Belediyesi’nin “iklim 
dostu belediyecilik” vizyonuna da katkıda bulunuyor. 
ÇAYBEL, yaptığı çalışmalarla bölge ekonomisine de katkı 
sunuyor. Bölgenin ahşap yapı kültürünü de yaşatmaya 
çalışan şirket, tarımda da yöresel üretim yapıyor.

Kırşehir Belediyesi, karla mücadele kapsamında 
hazırlıklarını tamamladı.

Kırşehir Belediyesi, 400 ton agrega, karışık tuz ve yaklaşık 
300 ton da saf tuz stokladı. Kırşehir Belediye Başkanı 
Selahattin Ekicioğlu, “Kırşehir’de 7/ 24 saat hizmet 
vermeye hazır olan karla mücadele ekiplerimiz, tuzlama 
araçları, kamyon, kepçe, greyder ve kaldırım temizleme 
araçlarıyla anında müdahaleye hazır. Ekiplerimiz, kar 
yağışıyla birlikte rampalara ve yollara anında müdahale 
edecek. Hava koşullarını göz önünde bulundurarak gerekli 
önlemleri aldık,” dedi. 

Akhisar Belediyesi, Kadın Emeği ve Sanat Sokağı, 
yeni yıl için hazırlandı.

Kadın Emeği ve Sanat Sokağı, Akhisar Kadın Derneği, 
Akhisar 8 Mart Kadın Derneği ve Akhisar Kadın Derneği 
Kooperatifi tarafından yeni yıla hazırlandı. 21-31 Aralık 
2022 tarihlerinde 10:00-19:00 saatleri arasında açık 
olacak Kadın Emeği ve Sanat Sokağı, vatandaşların doğal 
ve sağlıklı yeni yıl hediyeleri almasını sağlamak için 
planlandı. Kadın Emeği ve Sanat Sokağı’nı ziyaret eden 
Akhisar Belediye Başkanı Besim Dutlulu, “Yüzlerce kadın 
buradan gelir elde edecek. Tüm vatandaşları, kadınlara 
destek olmaya çağırıyoruz,” dedi.

Burhaniye Belediyesi, “Önce Sağlık” sloganıyla sağlık hizmetlerine devam ediyor. 

Burhaniye Belediyesi, Burhaniye’de yaşayan her vatandaşın sağlık problemlerine çözüm 
bulmak amacıyla sağlık hizmetlerine devam ediyor. Burhaniye Belediyesi Sağlık İşleri 
Müdürlüğü, sağlık hizmetleriyle vatandaşlara ulaşıyor. Tabiplikte görev yapan iki doktor, 
bir yılda 20.500 tedavi ve reçete hizmeti sundu. Burhaniye Belediye Başkanı Ali Kemal 
Deveciler, belediyelerin sağlık hizmetlerinin desteklenmesi gerektiğini vurguladı, 
“Önleyici ve koruyucu sağlık çalışmalarını aralıksız yürütüyoruz,” dedi.

Samandağ Belediyesi Fen İşleri Müdürlüğü, çalışmalarını aralıksız sürdürüyor.

Samandağ Belediye Başkanı Refik Eryılmaz öncülüğünde 42 mahalleye hizmet 
götürme amacıyla çalışmalarını sürdüren Fen İşleri Müdürlüğü ekipleri, vatandaşların 
taleplerini en kısa sürede çözüme kavuşturmayı amaçlıyor. Samandağ Belediyesi Fen 
İşleri Müdürlüğü ekipleri, yol genişletme, duvar örme, tesviye, zemin düzenleme ve 
parke onarım çalışmaları gerçekleştirdi. Samandağ Belediyesi’nden yapılan açıklamada, 
Samandağ halkının refahı ve huzuru için çalışmaların aralıksız sürdürüleceği ifade edildi.  

DAYANIŞMA
Ankara Büyükşehir Belediyesi, ihtiyaç sahibi vatandaşlara desteğini 
sürdürüyor.

İnsan odaklı sosyal belediyecilik anlayışıyla çalışmalarına devam eden Ankara Büyükşehir 
Belediyesi, ihtiyaç sahibi vatandaşlara destek olmaya devam ediyor. Sosyal Hizmetler 
Daire Başkanlığı bünyesinde hizmet veren 86 yatak kapasiteli Dışkapı Barınma Evi’nde, 
evsiz ve kimsesiz vatandaşlara 365 gün 24 saat ev konforunda hizmet veriliyor. Evsiz 
ve kimsesiz vatandaşlara sıcak bir yuva olan tesiste, sabah kahvaltısı, akşam yemeği, 
psikolojik destek, televizyon, dinlenme odası, berber, çamaşırhane, temiz kıyafet ve 24 
saat sıcak su hizmeti veriliyor.
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Gönen Belediyesi, ihtiyaç sahibi vatandaşlara 
destek oluyor.

Gönen Belediyesi her ay bine yakın vatandaşa gıda 
yardımında bulunuyor. Gönen Belediye Başkanı İbrahim 
Palaz, “Hasta yatağı, tekerlekli sandalye, ilaç yardımlarımız 
arttı. Tedaviye gidecek durumu olmayan vatandaşların 
ulaşım masraflarını karşılıyoruz. Yardım için belediyemizin 
kapısını çalan hiçbir vatandaşımızı geri çevirmiyoruz. Biz, 
her zaman vatandaşımızın yanında olduk, yanında olmaya 
da devam edeceğiz,” dedi.

İzmir Büyükşehir Belediyesi, evsiz 
vatandaşlara kapılarını açtı. 

İzmir Büyükşehir Belediyesi Müyesser Turfan Geçici 
Konukevi’nin kapısını çalan evsizlerin sayısı 50’yi buldu. 
Örnekköy’deki konukevinde artan talebi karşılamak 
için personel ve yatak sayısı artırıldı. İzmir Büyükşehir 
Belediyesi, kış aylarında ihtiyacı karşılamak için Basmane 
bölgesinde otel kiraladı, 51 evsizin konaklamasını sağladı. 
Kentteki evsizler için tarihî Basmane Hamamı’nın kapıları 
da açık tutuluyor. Hamam, pazartesi ve perşembe günleri 
barınma sorunu yaşayan vatandaşlara hizmet veriyor.

Çiğli Belediyesi, “Askıda Hayatlar” konulu söyleşi ve 
imza günü etkinliğine ev sahipliği yaptı.

CHP Yoksulluk Dayanışma Ofisi Koordinatörü Hacer 
Foggo, “Askıda Hayatlar” konulu söyleşi ve imza gününde 
vatandaşlarla bir araya geldi. Etkinliğe, belediye meclis 
üyeleri, muhtarlar, sivil toplum kuruluşu temsilcileri, 
dernekler ve siyasi parti temsilcileri yoğun ilgi gösterdi. 
Çiğli’de yoksullukla mücadeleyi kararlılıkla sürdürdüklerini 
vurgulayan Başkan Utku Gümrükçü, “Genel Başkanımız 
Kemal Kılıçdaroğlu’nun ‘Hiçbir çocuğun yatağa aç 
girmediği bir ülke yaratacağız,’ hedefi doğrultusunda 
çalışıyoruz. Çalışma alanı gereği büyük bir birikime ve 
tecrübeye sahip olan Hacer Foggo, Çiğli’de gördüğü 
aksaklıkları ve çözüm önerilerini bizimle paylaştı. 
Çiğli’de yaşayan hiçbir vatandaşa yalnız ve çaresiz 
hissettirmeyeceğiz,” dedi. 

Efeler Belediyesi, ihtiyaç sahibi ailelere ücretsiz süt ulaştırıyor.

Efeler Belediyesi ve ÖR-KOOP işbirliğiyle hayata geçirilen proje kapsamında ihtiyaç 
sahibi ailelere her gün süt ulaştırılıyor. Günde 2.000 litre çiğ süt dağıtan Efeler Belediyesi, 
haftanın beş günü öğrencilere de kumanya veriyor. Efeler Belediye Başkanı Fatih Atay’ın 
seçim vaatlerinden biri olan proje vatandaşlardan ilgi görüyor.

TARIM-HAYVANCILIK VE ÜRETİCİYE 
DESTEK
Aydın Büyükşehir Belediyesi’nin seralarında yetiştirilen sebzelerin ilk hasadı 
yapıldı. 

Tarımsal kalkınmaya yönelik projeleriyle adından söz ettiren Aydın Büyükşehir 
Belediyesi’nin seralarında yetiştirilen sebzelerin ilk hasadı yapıldı. Sultanhisar’daki 
Aysera’da ata tohumlarından iyi tarım uygulamalarıyla üretilen sebzeler, Halk Ege 
Et Marketleri’nde tüketiciyle buluşuyor. Aydın Büyükşehir Belediye Başkanı Özlem 
Çerçioğlu, tarımsal üretimde çiftçilere örnek olmaya devam edeceklerini söyledi. Tarımsal 
Hizmetler Dairesi Başkanlığı’na bağlı ziraat mühendislerinin kontrolündeki çalışmalar 
kapsamında bu yıl Yenipazar tatlı biberi ve Koçarlı pembe domatesi de üretiliyor.

Torbalı Belediyesi, tarlalarına buğday ekti.

Torbalı Belediyesi, tarlalarına bu yıl da buğday ekti. Belediye arazilerinin bulunduğu 
yedi ayrı mahallede yaklaşık 1.200 dekarlık alana buğday eken Torbalı Belediyesi, 700 
ton ürün almayı hedefliyor. Hasat edilecek buğdayın bir kısmı un, bir kısmı da bulgur 
olarak değerlendirilecek. Ürünler, ilçedeki ihtiyaç sahibi vatandaşlara ücretsiz dağıtılacak. 
Ürünlerin bir bölümü de satılacak ve belediyeye kaynak olarak aktarılacak. 
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Bayraklı Belediyesi, sağlıklı yaşam semineri verdi.

Bayraklı Belediyesi, farklı alanlarda eğitim seminerleri düzenliyor. Bu kapsamda Nene 
Hatun Yükseköğretim Kız Öğrenci Yurdu’ndaki öğrencilere sağlıklı yaşam, cinsel sağlık 
ve üreme konularında seminer verildi. Bayraklı Belediyesi Kadın ve Aile Hizmetleri 
Müdürlüğü’yle Cahide Ahmet Dalyanoğlu Sosyal Hizmetler Merkezi işbirliğiyle 
düzenlenen seminerde, üreme sağlığının kadın yaşamındaki önemi, temizlik, beslenme, 
bedenin tanınması, kadınlara özel sorunlar, regl, meme kanseri, aile planlaması, koruyucu 
yöntemler, cinsel sağlık, hamilelik ve güvenli annelik hakkında öğrencilere bilgi verildi. 
Bayraklı Belediye Başkanı Serdar Sandal, “Toplumun her kesimine yönelik bilgilendirme 
ve bilinçlendirme çalışmalarımızı sürdüreceğiz,” dedi.

Balçova Belediyesi, “Makedonya’da Türkçe Eğitim” konulu panel düzenledi.

Balçova Belediyesi ve CHP Balkan Masası tarafından bir dizi etkinlik düzenlendi. 
Etkinliklere, Makedonya’daki okullarda eğitim gören gençler ve öğretmenler katıldı. 
Konuk heyet, Çanakkale Şehitliği’ni ziyaret etti. Ayvalık, Akhisar, Saruhanlı ve Malkara 
ilçelerine giden Makedon öğrenciler, İzmir’deki tarihî ve turistik yerleri gezdi, Balçova’da 
bir okulu ziyaret etti. Balçova Belediye Başkanı Fatma Çalkaya, “Ortak kültürümüzü 
yaşatmak ve çocukların eğitimi için her zaman yanınızdayız,” dedi. 

Adana Büyükşehir Belediyesi ve Doğu Akdeniz Çevre Platformu işbirliğiyle 
“Çukurova Çevre Çalıştayı” düzenlendi.

Adana Büyükşehir Belediyesi ve Doğu Akdeniz Çevre Platformu işbirliğiyle düzenlenen 
Çukurova Çevre Çalıştayı’nın açılış konuşmasını Adana Büyükşehir Belediyesi 
Başkanvekili Güngör Geçer yaptı. Çalıştayda, Prof. Dr. Ali Kocabaş, Prof. Dr. Berkant 
Ödemiş, Prof. Dr. Tacettin İnandı, Doç. Dr. Sedat Gündoğdu, Prof. Dr. Ali Osman Karababa, 
Prof. Dr. Doğanay Tolunay, Prof. Dr. Kayıhan Pala, Prof. Dr. İbrahim Ortaç, Dr. Bülent Şık, 
Sadun Bölükbaşı, Feyzullah Korkut, Sinan Can, Deda Büyüköztürk, Güler Bozok, Haydar 
Şengül, Cavid Işık Yavuz, Haşmet Biçer, Selahattin Menteş, Mahir Füsunoğlu, İsmail 
Hakkı Atal, Semra Kabasakal, Sabahat Aslan, Nermin Yıldırım Kara ve Nilgün Karasu 
sunum yaptı. Çukurova Çevre Çalıştayı’nda, hava, deniz ve su kirliliği, kimyasal kirlilik, 
atık yönetimi, iklim krizi, biyoçeşitlilik kaybı, çevre, sağlık ve gıda güvencesi, çevre 
mücadelesi ve hukuksal çerçeve konuları ele alındı.

EĞİTİM
Eskişehir Büyükşehir Belediyesi Osmangazi 
Gençlik Merkezi, “Toksik İlişki Atölyesi” düzenledi. 

Eskişehir Büyükşehir Belediyesi Osmangazi Gençlik 
Merkezi, birbirinden özel atölyelerle gençlerle buluşmaya 
devam ediyor. Bu kapsamda “Toksik İlişki Atölyesi” 
düzenlendi. Psikolojik danışman Feyzanur Yüksel, toksik 
ilişki konusunda gençleri bilgilendirdi. Atölyeye yoğun ilgi 
gösteren gençler, atölyenin tekrarını talep etti, Osmangazi 
Gençlik Merkezi’nin yetkililerine ve Feyzanur Yüksel’e 
teşekkür etti.

Yenişehir Belediyesi Kişisel Gelişim Merkezi, 
geleceğin sanatçılarını yetiştiriyor.

Yenişehir Belediyesi tarafından kurulan Yenişehir Kişisel 
Gelişim Merkezi (KİGEM), kültür-sanat ve dans kurslarına 
devam ediyor. Özellikle çocukların ve gençlerin yoğun 
ilgi gösterdiği kurslar aracılığıyla geleceğin sanatçıları 
yetiştiriliyor. Merkezde, 16 farklı branşta (bağlama, bale, 
drama, gitar, halk oyunları, keman, modern jazz dans, latin 
dansları, pilates, reformer pilates, piyano, resim, tiyatro, 
yaratıcı yazarlık, yoga ve zumba) profesyonel eğitmenler 
tarafından eğitimler veriliyor. Vatandaşlar, 0324 606 07 
75 numaralı telefonu arayarak veya portal.yenisehir.bel.tr 
internet adresi üzerinden detaylı bilgi alarak kurslara kayıt 
yaptırabiliyor. 

Mersin Büyükşehir Belediyesi Sosyal 
Hizmetler Dairesi Başkanlığı, okuma-yazma kursları 
düzenlemeye devam ediyor. 

Mersin Büyükşehir Belediyesi Sosyal Hizmetler Dairesi 
Başkanlığı, okuma-yazma kurslarının dördüncüsünü Çilek 
Mahallesi’nde açtı. Çilek Mahallesi’ndeki kursa, okuma-
yazma bilmeyen kadınlar katılıyor. Sosyal Hizmetler 
Dairesi Başkanlığı Eğitim Hizmetleri Şube Müdürü Cem 
Karakuş, “Bu yıl da sosyo-ekonomik açıdan dezavantajlı 
mahallelerde LGS kurs merkezi açtık. Bu mahallelerde 
yaptığımız alan taraması çalışması aracılığıyla okuma-
yazma bilmeyen vatandaşlara ulaştık. Dört kurs 
merkezinde okuma-yazma kursu veriyoruz. Okuma-
yazma bilmeyen vatandaşlar, TEKSİN üzerinden bize 
ulaşabilir,” dedi.
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Ceyhan Belediyesi, Gençlik ve Eğitim Merkezi 
aracılığıyla Ceyhan’daki gençlere ve çocuklara ulaşmayı 
hedefliyor. 

Ceyhan Belediyesi, gençlere ve çocuklara önem veriyor. 
Ceyhan Belediyesi Gençlik ve Eğitim Merkezi aracılığıyla 
Ceyhan’daki gençlere ve çocuklara ulaşmayı hedefleyen 
Başkan Hülya Erdem, eğitim merkezinin her geçen 
gün geliştiğini vurguladı. CEGEM bünyesindeki kurslar 
sayesinde üniversiteye yerleşen, farklı yetenekleriyle 
dikkat çeken ve göz dolduran  öğrencilerle gurur 
duyduklarını belirten Başkan Erdem, “Ceyhan’da eğitimde 
fırsat eşitliğini sağlayabilmek için kollarımızı sıvadık,” dedi.

Atakum Belediyesi’yle Genç Liderler ve 
Girişimciler Derneği Samsun Şubesi’nin işbirliğinde 
düzenlenen “Medeniyetin Merkezine Yolculuk” adlı gelişim 
programı tamamlandı.

Atakum Belediyesi Kadın ve Aile Hizmetleri Müdürlüğü’yle 
Genç Liderler ve Girişimciler Derneği Samsun Şubesi’nin 
işbirliğinde düzenlenen, kadınların gelişimini destekleyen, 
eğitimlerden ve farkındalık söyleşilerinden oluşan 
“Medeniyetin Merkezine Yolculuk” adlı gelişim programı 
tamamlandı. Program bir ay sürdü. Atakum Kadın ve 
Aile Hizmetleri Müdürü Dilek Ulusoy, Samsun’da Avrupa 
Yerel Yaşamda Kadın Erkek Eşitliği Şartı’nı imzalayan tek 
belediye olan Atakum Belediyesi’nin çalışmaları hakkında 
bilgi verdi. Program, katılım belgelerinin verilmesinin 
ardından sona erdi.

Mudanya Belediyesi, eğitime desteğini 
sürdürüyor.

Mudanya Belediyesi, ilçedeki her öğrencinin eşit 
fırsatlardan yararlanabilmesi için eğitime desteğini 
sürdürüyor, ilçe genelindeki okullarda bakım-onarım 
çalışmalarına devam ediyor. Mudanya Belediye Başkanı 
Hayri Türkyılmaz, eğitime önem veriyor. Eğitime yönelik 
çalışmalar kapsamında, Halitpaşa Ortaokulu’nun talebi 
doğrultusunda fen bilimleri dersi için laboratuvar 
hazırlandı. Öğrenciler, tam donanımlı laboratuvarda 
deneyler yapabilecek. 

Ödemiş Belediyesi, vatandaşların yaşam kalitesini yükseltmek amacıyla 
çalışmalarına devam ediyor. 

Her yaştan vatandaşa hitap etmesi hedeflenen çalışmalar kapsamında sağlık taraması 
yapıldı, kadına yönelik şiddet ve uyuşturucuyla mücadele hakkında bilgilendirme 
toplantıları düzenlendi, çocuklar için eğlenceli spor etkinlikleri gerçekleştirildi. Etkinlik 
dizisinin ilk durağı Gölcük (Zeytinlik) oldu. Ödemiş Belediyesi’nin farklı birimlerinde 
görevli sosyolog ve psikologların da eşlik ettiği etkinlikler kapsamında toplumsal cinsiyet 
eşitliği, şiddetle mücadele yolları, 6284 Sayılı Ailenin Korunması ve Kadına Karşı Şiddetin 
Önlenmesine Dair Kanun hakkında bilgi verildi.

KÜLTÜR-SANAT
İzmit Belediyesi Sanat Akademisi, Dünya Folklor Birliği IGF Dergisi’nde dünyaya 
örnek gösterildi.

1949 yılında kurulan, dünyanın 72 ülkesinde faaliyet gösteren Dünya Folklor Birliği’nin 
yılda bir kez çıkardığı, tüm üye ülkelerde dağıtılan ve 2022 yılı faaliyetlerinin işlendiği 
IGF News Dergisi’nde, İzmit Belediyesi Sanat Akademisi örnek gösterildi. İzmit Belediyesi 
Kültür ve Sosyal İşler Müdürlüğü bünyesinde hizmet veren Sanat Akademisi’nin 
çalışmalarından övgüyle bahseden IGF Dergisi’nde, Sahne İzmit, İzmit Belediyesi Kent 
Orkestrası, İzmit Belediye Bandosu ve Çocuk Korosu tanıtıldı. IGF Dergisi’nin 72 ülkeye 
ulaşan metninde, “IGF Türkiye olarak pandemi döneminde yaşanan olumsuzların 
atlatılmasıyla gruplarımız 2022 yılında çalışmalarına tüm hızıyla devam etmiştir. İzmit 
Belediyesi Kültür Müdürlüğü bünyesindeki İzmit Belediyesi Sanat Akademisi, 1.000 
kişiye ücretsiz dans, müzik ve tiyatro eğitimi vererek pandemi döneminin ardından 
normalleşme sürecine katkıda bulunmuştur,” ifadelerine yer verildi.

Büyükçekmece Belediyesi, Dünya Göçmenler Günü’nde etkinlik düzenledi.

Göçmen vatandaşlar, Büyükçekmece Belediyesi’nin Dünya Göçmenler Günü’nde 
düzenlediği “Benim Ülkemin Lezzetleri” adlı etkinlikte bir araya geldi. Mimaroba Halide 
Edip Adıvar Eğitim ve Sosyal Tesisleri Mutfak Akademisi’nde, göçmen vatandaşların 
hazırladığı yöresel lezzetler tanıtıldı. Büyükçekmece Belediyesi Koordinatörü Gürhan 
Ozanoğlu ve Büyükçekmece Belediyesi Kültür İşleri Müdürü Nazan Karagözoğlu, Türkiye, 
Romanya, ABD, Irak, Afganistan, Filistin, Türkmenistan’a ait lezzetleri tanıtan göçmen 
vatandaşlara teşekkür belgesi ve çiçek takdim etti. 
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Bandırma Belediyesi ve Atölye Gölge işbirliğiyle 
düzenlenen 17. Uluslararası İşçi Filmleri Festivali başladı.

17. Uluslararası İşçi Filmleri Festivali, 28 kısa ve uzun 
metraj filmi dört gün boyunca vatandaşlarla buluşturacak. 
Festivalin açılışına, Bandırma Belediye Başkanı Tolga 
Tosun, Bandırma Belediye Başkan Yardımcısı Aydın Yağar, 
belediye meclis üyeleri, sivil toplum kuruluşu temsilcileri 
ve vatandaşlar katıldı. Bandırma Belediye Başkanı Tolga 
Tosun, Bandırma’nın kültür-sanat başkenti olduğunu 
belirtti. Festivalin açılış filmi, Selman Nacar’ın ilk uzun 
metrajlı filmi İki Şafak Arasında’ydı.

Devrek Belediyesi, halk oyunları ekibi kuruyor.

Devrek yöresine özgü halk oyunlarının kalıcı olması, 
gelecek kuşaklara aktarılması amacıyla kurulacak halk 
oyunları ekibi için üçüncü toplantı yapıldı. Devrek 
Belediyesi Basın ve Halkla İlişkiler Müdürü İbrahim 
Tığ başkanlığındaki toplantıya, halk oyunları eğitmeni 
Elvan Parmak, Şafak Zehra Ocakçıoğlu, Dilek Bozkurt ve 
Nurcan Sarı katıldı. Toplantıda, Devrek’e özgü folklorik 
kıyafetler üzerinde çalışıldı. Devrek Belediye Başkanı Çetin 
Bozkurt, “Devrek kültürüne ve geleneklerine sahip çıkmayı 
amaçladığımız bu projemizi de hayata geçireceğiz. Bu 
amaçla çalışmalarımızı sürdürüyoruz,” dedi.

ETKİNLİK
Karşıyaka Belediyesi, “Cumhuriyet Mahallesi 
Kadın Buluşması” düzenledi.

“Cumhuriyet Mahallesi Kadın Buluşması”, “Mahallemden 
Yönetime Katılıyorum” vizyonu kapsamında, Karşıyaka 
Belediyesi Vatandaş Katılım Birimi yürütücülüğünde, 
Karşıyaka Belediyesi meclis üyesi Şevket Balla ve 
Cumhuriyet Mahallesi kadınları temsilcisi Aysel Arslan 
işbirliğinde düzenlendi. Avukat Özlem Durmaz’ın 
moderatörlüğünü yaptığı buluşmada kadınlar, atölye 
çalışması için kendi aralarında gruplar oluşturdu. 
Buluşmanın ilk oturumunda, güvenlik, eğitim, çocuk ve 
yaşlı bakımı, sosyal yaşam ve hizmetlere erişim konuları 
ele alındı. 

Muğla Büyükşehir Belediyesi 100 Yaş Evi, farklı etkinliklere ev sahipliği 
yapmaya devam ediyor.

100 Yaş Evi’nde düzenlenen etkinlikte, 60 yaş üzeri vatandaşlarla üniversite öğrencileri 
bir araya geldi. SOGEM üyesi üniversite öğrencileri ve 100 Yaş Evi’nin üyeleri keyifli 
anlar yaşadı. Buluşmada, sohbet edildi, el sanatları öğretildi ve tavla oynandı. 100 Yaş Evi 
üyeleri, gençlerin ziyaretinden memnun olduklarını ve gençleştiklerini belirtti.

Kemer Belediyesi Kültür Salonu’nda düzenlenen etkinlikte demokrasi konuşuldu. 

Somali Cumhurbaşkanı Hasan Şeyh Mahmud, Kemer Belediyesi Kültür Salonu’nda 
düzenlenen, Erasmus öğrencilerinin de katıldığı konferansa canlı yayınla bağlandı. 
Somali Cumhurbaşkanı Hasan Şeyh Mahmud, Kemer’e eğitim için giden Somalili 
öğrencilere başarı diledi. Erasmus projesi kapsamında Kemer’e gelen 11 ülkeden 69 
öğrenci, Kemer’i gezerek ilçe hakkında bilgi aldı. Yaklaşık iki saat süren konferansta 
demokrasi konuşuldu. Konferansa katılan Somalili heyet, Kemer Belediye Başkanı Necati 
Topaloğlu’na teşekkür etti.

Lüleburgaz Belediyesi Yıldızları Sanat Akademisi, 21 Aralık’ta unutulmaz bir 
konsere ev sahipliği yaptı. 

21 Aralık’ta düzenlenen oda müziği konseri beğeni topladı. Konserde, Türkiye’nin 
yetiştirdiği birbirinden değerli sanatçılar sahne aldı. Elif Kay Ergen, Feride Berin Varol, 
Batuhan Uzgören ve Leyla Önder, vatandaşlara müzik ziyafeti sundu. Lüleburgaz Belediye 
Başkanı Murat Gerenli, “21 Aralık’ı sanatın ışığıyla aydınlattık. Oda müziği konserinde 
bize doyumsuz bir gece yaşatan sanatçılara ve salonu dolduran sanatseverlere teşekkür 
ediyorum,” dedi. 
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Finike Belediyesi, CHP Genel Başkanı Kemal 
Kılıçdaroğlu’nu ağırladı. 

CHP Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu, Finike’de 
vatandaşlarla bir araya geldi, Finike Belediye Başkanı 
Mustafa Geyikçi’yi ziyaret etti. Başkan Mustafa Geyikçi, 
aşırı yağış sonrası Finike’nin genel durumu ve belediyenin 
çalışmaları hakkında CHP Genel Başkanı Kemal 
Kılıçdaroğlu’na bilgi verdi. CHP Genel Başkanı Kemal 
Kılıçdaroğlu, Finike Belediyesi’nin çalışmaları dolayısıyla 
Finike Belediye Başkanı Mustafa Geyikçi’yi tebrik etti.

Tepebaşı Belediyesi, Espark AVM işbirliğinde yeni 
yıl konserleri düzenleyecek.

Tepebaşı Belediyesi, keyifli etkinlikler düzenlemeye 
devam ediyor. Espark AVM işbirliğinde düzenlenecek 
yeni yıl konserleri de coşku ve eğlence dolu olacak. DJ 
performansıyla başlayacak etkinlik, Furkan The Band, 
Gece Tarifesi ve Joker’le devam edecek. Etkinliğe katılım 
ücretsiz. Tepebaşı Belediyesi yetkilileri, Eskişehir halkını 
konserleri izlemeye davet etti.

Dazkırı Belediyesi, kadın çalışanları için İstanbul gezisi düzenledi.

Dazkırı Belediyesi bünyesindeki kadın çalışanlar için İstanbul gezisi düzenlendi. Dazkırı 
Belediye Başkanı İsmail Taylan, Berlin’e yapacağı ziyaret öncesinde belediyenin emekçi 
kadınlarıyla İstanbul gezisinde bir araya geldi. Başkan Taylan, “Kadının elinin değdiği her 
yer güzelleşir. Belediyemizin emekçi kadınlarına iyi eğlenceler dilerim,” dedi.

Gemlik Belediye Başkanı Mehmet Uğur Sertaslan, meslek gruplarıyla buluşmaya 
devam ediyor. 

Gemlik Belediye Başkanı Mehmet Uğur Sertaslan, ilçede faaliyet gösteren gayrimenkul 
ve emlak danışmanlarıyla bir araya geldi. Gemlik Yeniden Projesi hakkında gayrimenkul 
danışmanlarına bilgi veren Başkan Sertaslan, “İlçemizin geleceğini değiştirecek bu projeyi 
gerçekleştirmeye yönelik adımlarımızı hızlıca atmaya ve aşama kaydetmeye devam 
ediyoruz,” dedi. Başkan Sertaslan,  Gemlik’te hayata geçirdikleri ve yapmayı planladıkları 
projeler hakkında bilgi aktardı, 2023 yılının projeler yılı olacağını belirtti.

SOKAK HAYVANLARINA DESTEK
Ayvalık Belediyesi Veteriner İşleri Müdürlüğü, örnek olacak bir sosyal sorumluluk 
projesine daha imza attı. 

Otopratik Lafy tarafından hayata geçirilen proje kapsamında eski lastikler işlendi, Ayvalık 
Belediyesi Geçici Bakım ve Rehabilitasyon Merkezi’nde yaşayan sokak hayvanları için 
konforlu yataklara dönüştürüldü. Eski lastiklerin barınaktaki hayvanların daha sağlıklı bir 
ortamda yaşaması için değerlendirildiğini belirten Ayvalık Belediye Başkanı Mesut Ergin, 
“Böylelikle hem atık lastikler değerlendirildi hem de geri dönüşümün, çevreyi korumanın 
ve sokak hayvanlarına konforlu ortam yaratmanın önemi hakkında farkındalık 
yaratılmaya çalışıldı. Bu projede emeği geçen duyarlı firmamıza teşekkür ederiz,” dedi.
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SPOR
İstanbul Büyükşehir Belediyesi, bu yıl ikincisi 
düzenlenen Global Espor Oyunları’na ev sahipliği yaptı. 

İstanbul Büyükşehir Belediyesi Spor İstanbul ve Türkiye 
Espor Federasyonu tarafından desteklenen uluslararası 
GEG22 organizasyonu, 15-17 Aralık 2022 tarihleri arasında 
Hilton İstanbul Bomonti Otel ve Konferans Merkezi’nde 
gerçekleştirildi. Spor, teknoloji, eğlence ve kültür arasında 
köprü kurmayı amaçlayan organizasyon, 65 farklı ülke ve 
bölgeden 300’den fazla esporcunun katılımıyla düzenlendi. 
GEG22, ulaşılan ülke ve sporcu sayısı bakımından 2021’de 
Singapur’da düzenlenen GEG21’in iki katından fazla 
sporcuyu bir araya getirdi. 

ÇEVRE
Çorlu Belediyesi Temizlik İşleri Müdürlüğü, örnek 
teşkil eden hizmetlere imza atıyor.

Kendi imkânlarıyla gerçekleştirdiği bakım-onarım 
çalışmaları, geri dönüşüm faaliyetleri ve sosyal yardım 
projeleriyle önemli çalışmalara imza atan Çorlu Belediyesi 
Temizlik İşleri Müdürlüğü, hizmetleriyle göz dolduruyor. 
Çorlu Belediyesi Temizlik İşleri Müdürlüğü ekipleri, 
dokuz aylık süre zarfında çöp konteyneri bakım-onarım 
çalışmalarından 4 milyon TL tasarruf etti, tonlarca atığı 
da ekonomiye kazandırdı. Çorlu Belediyesi, Tekirdağ 
çevresinde kendi öz sermayesiyle “Sıfır Atık Mobil 
Uygulama Ödülü” almaya hak kazanan tek belediye oldu. 

DİĞER
Safranbolu Belediye Kütüphanesi’nin üye sayısı 
her geçen gün artıyor.

Safranbolu Belediyesi Leyla Dizdar Kültür Merkezi’nde 
hizmet veren kütüphane, öğrencilere sıcak bir ortamda 
ders çalışma imkânı sunuyor. Safranbolu Belediyesi’nin 
ve bağışçıların desteğiyle büyüyen kütüphanenin 500’ün 
üzerinde üyesi var. Kütüphane, Kültür ve Sosyal İşler 
Müdürlüğü bünyesinde hizmet veriyor. Kültür ve Sosyal 
İşler Müdürlüğü, 2022 yılında 3.500’ü aşkın öğrenciye 
hizmet verildiğini ve öğrencilere her gün sıcak çorba 
ikramı yapıldığını belirtti.

Mezitli Belediye Başkanı Neşet Tarhan, 2022 yılının en başarılı belediye başkanları 
arasında yer aldı.

“Yılın En Başarılı Belediye Başkanları 2022” takviminde yer alan Mezitli Belediye Başkanı 
Neşet Tarhan, yapılan ankette de en iyi ilçe belediye başkanları arasında gösterildi. Başkan 
Tarhan, ALF Araştırma’nın 30 büyükşehirde 14.000 kişiyle yaptığı araştırmada  %57.6 
başarı puanı aldı. İlk döneminde aldığı oy oranını katlayarak ikinci kez Mezitli Belediye 
Başkanı olan Neşet Tarhan, farklı anket şirketlerinin kamuoyu araştırmalarında da yer 
alarak dikkatleri üzerine çekiyor.

Gaziemir Belediyesi ve Bremen’in Osterholz Belediyesi arasında kardeş şehir 
protokolü imzalandı. 

İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç Soyer, Bremen Büyükşehir Belediye 
Başkanı Andreas Bovenschulte, Osterholz Meclis Başkanı Wolfgang Haase eşliğinde 
Osterholz Belediye Başkanı Ulrich Schlüter ve Gaziemir Belediye Başkanı Halil Arda 
arasında imzalanan kardeş şehir protokolü kapsamında iki ilçe arasındaki ilişkilerin 
güçlendirilmesi hedefleniyor. Gaziemir Belediye Başkanı Halil Arda, “Kardeş şehirlerle 
ilişkilerimizin güçlendirilmesi, çeşitli alanlardaki işbirliklerinin devam etmesi için 
elimizden geleni yapmaya devam edeceğiz. Bu protokolün her konuda işbirliği 
sağlayacak projelere ön ayak olacağına yürekten inanıyorum. Kardeşlik anlaşmasının iki 
kentimize ve iki ülkeye de hayırlı olmasını diliyorum,” dedi. 

Hatay Büyükşehir Belediyesi Gastronomi Evi ve Toros Üniversitesi 
Gastronomi ve Mutfak Sanatları Bölümü arasında staj protokolü imzalandı.

Hatay Gastronomi Evi’ndeki imza törenine katılan Hatay Büyükşehir Belediye Başkanı 
Lütfü Savaş, “Gastronomi Evi, eğitim yuvası oldu. Dört yılda 88 stajyere eğitim desteği 
verdik. EXPO’daki Gastronomi Akademisi’nde çalıştaylar düzenledik, farklı ülkelerin 
yemeklerini vatandaşlarla buluşturduk. Bu iş için hevesi olan vatandaşlara eğitimler 
verdik. Toros Üniversitesi’nin öğrencilerini burada misafir etmek ve eğitim vermek için 
sözleşme yaptık,” dedi. Protokolün imzalanmasının ardından hatıra fotoğrafı çektirildi.
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İş Hukuku kapsamında ve uygulamada, gerek bireysel gerek toplu iş 
sözleşmelerinde önem arz eden düzenlemelerden biri de işçinin iş 
akdiyle bağlı olduğu işverenine karşı sorumluluklarıdır. Bu duruma 
ilişkin hukuki düzenlemeler İş Kanunu, Borçlar Kanunu ve 5510 sayılı 
Sosyal Sigortalar ve Genel Sağlık Sigortası Kanunu’yla yönetmelikler ve 
tebliğlerde yer almıştır. Buna göre, işçinin sorumlulukları şu şekildedir: 
İşçinin iş görme, sadakat, teslim ve hesap verme borcu, talimata uyma, 
rekabet etmeme yükümlülüğü.

İşçinin iş görme borcu, kanundan ve taraflar arasında imzalanan iş 
akdinden kaynaklı bir borç niteliğindedir. Nitekim işçiden beklenen, 
hâlihazırda sözleşme konusu edimi gerçekleştirmesidir. Bu edimin 
konusunu, işçinin sözleşmeyle kendisine yüklenen işi görme borcu, 
işçinin işi bizzat yapması, özenle yerine getirmesi ve çalışma koşullarına 
uyması olarak nitelendirmek doğru olacaktır.
 
Diğer bir sorumluluk, işçinin, işverenin talimatlarına uyma 
zorunluluğudur. Bir işçi, işverenin yönetim hakkı doğrultusunda verilen 
işi yapmak ve işyerinin düzeniyle ilgili talimatlara uymak zorundadır. 
Talimata uyma borcu, işyerinin gereksinimlerine ve işin gereğine uygun 
olmalıdır.

İşçinin sadakat borcu, işçi tarafından yapılan işin, işverenin yararına 
olacak şekilde yapılmasıdır. İşçi, işverenin itibarının sarsılmaması için 
işverene zarar verecek durumları önleyerek çalışmalıdır. Ayrıca işbu borç, 
işçinin, işvereninin güvenini kötüye kullanmak, onun sırlarını ifşa etmek, 
hırsızlık yapmak vb. davranışlarda bulunmamayı da içermektedir. 

İşçinin rekabet etmeme borcu, işçinin, işverene ait iş sırlarını saklama, 
işverenin iş yaşantısını zarara uğratmama temelli daimî bir borçtur. 
İşçinin bu duruma özellikle dikkat etmesi ve işini bu düzenlemeye göre 
görmesi beklenecektir. 

İşçinin teslim ve hesap verme borcu, işverene bağlı çalıştığı müddetçe 
üçüncü kişilerden aldığı teçhizatı, malzemeleri işverene teslim etme 
yükümlülüğüdür. Özellikle maddi işlemlerde işçinin işverene gerekli 
bilgiyi vermesi gerekmektedir. 

İşçinin sorumlulukları ihmal etmesi ve yerine getirmemesi hâlinde 
doğacak zarardan ilgili yasa hükümlerince işçi sorumlu olacaktır. 

https://www.iienstitu.com/blog/iscilerin-ve-isverenlerin-hak-ve-
sorumluluklari-nelerdir
https://www.eleman.net/486/iscinin-isverene-karsi-yukumlulugu

İŞÇİNİN İŞVERENE KARŞI SORUMLULUKLARI

11 BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE 
BAŞKANININ KONYA 
DEKLARASYONU
“Türkiye’nin en büyük 11 kentinin belediye başkanları olarak 39. 
buluşmamızı bu kez Konya’da gerçekleştirdik. Hoşgörüyü,  herkese ve 
her fikre açık olmayı, toleransı Anadolu coğrafyasına işleyen Mevlânâ 
Celâleddîn-i Rûmî’nin kentinde, vuslatın 749. yıldönümünde, Konya’da 
çalışmamızı tamamlamaktan son derece memnunuz.

Gündemimizin yegâne maddesi, iktidar eliyle yönlendirildiği çok 
açık olan yargı kararlarının ülkede yarattığı tedirginlik ve kaostu. 
İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanımız Ekrem İmamoğlu’na verilen 
2 yıl 7 ay 15 günlük hapis ve siyasi yasak cezası bunun son ve en ağır 
örneklerinden biridir. İktidar mensuplarının hem Türkiye’de hem 
de dünyada tepki çeken bu anti-demokratik kararı savunması ve üst 
mahkemelere kararın onanmasına dair medya üzerinden mesajlar 
vermesi olayın vahametini ortaya koymaktadır. Mevcut rejiminin 
vesayetçi yargı mekanizmasıyla saldırısı, Türkiye demokrasisin 
bekasına bir saldırıdır. Genç kuşakların geleceğine bir saldırıdır. 
Topluma, toplumun seçme hakkına kumpas kuran bir şantajdır. 
Bu şantaja boyun eğersek, ülkemizi geri dönülmez bir karanlığa 
taşıyacaklar. Bu şantajı kabul etmeyeceğiz, boyun eğmeyeceğiz. 

Belli ki iktidar, 2023 genel seçimlerinde siyasi mücadelesini mertçe 
yapmak yerine yarışa “avans” alarak başlamak istemektedir. Kuşkusuz, 
bu, seçimleri kaybedecek olmalarından ötürü duydukları paniğin ve 
telaşın tezahürüdür. Ancak bu çabaları ters tepmiş, millet, iradesine 
Saraçhane’de liderleriyle sahip çıkacağını göstermiştir. 

Devleti iktidar hırslarıyla kendi aygıtına çeviren, ülkeyi despotik bir 
karanlığa götürmek isteyenlere hoşgörünün merkezi Konya’dan bir kez 
daha seslenmek isteriz:

Geçmişte milletimizin demokratik iradesini sekteye uğratmayı 
amaçlayan birçok hukuksuzluk ve anti-demokratik müdahale yapıldı. 
Bugüne kadar muktedirlerin kendilerine vehmettikleri sınırsız güçle 
siyaseti dizayn etme çabaları her zaman milletimizin vicdanına 
çarparak berhava oldu. Hiçbir hukuksuzluk, hiçbir siyasal mühendislik 
milletimizi tarihî rotasından saptıramadı. Bu karar da Türkiye’yi 
rotasından çeviremeyecektir. Milletimizin ferasetine, basiretine, 
vicdanına, irfanına güvenimiz tamdır. Millet, kendi iradesine sahip 
çıkacak, kendisine sınırsız güç vehmedenlere sandıkta tarihî bir ders 
verecektir.

Hatırlatmak isteriz ki, biz, 1980 darbesinde kapatılmış, mallarına el 
konmuş, yöneticileri yargılanmış, gençleri işkence görmüş ama 
iradesini asla teslim etmemiş, her darbeden, saldırıdan küllerinden 
yeniden doğarak yükselen Cumhuriyet Halk Partisi’nin evlatlarıyız. Bu 
iktidar döneminde suikast girişimlerine, linçlere, saldırılara uğramış 
ancak yılmamış, teslim olmamış, boyun eğmemiş, dirayetle, basiretle 
Millet İttifakı’nın mimarı olmuş, demokrasi cephesini genişletmiş, Altılı 
Masa’da büyük bir Türkiye ittifakı kurmuş Genel Başkanımız Sayın 
Kemal Kılıçdaroğlu’nun liderliğinde seçilmiş belediye başkanlarıyız. 
Bu yolculukta Genel Başkanımız Sayın Kemal Kılıçdaroğlu’na sonuna 
kadar güveniyoruz. Altılı Masa’nın 2023 yılında ülkemizi seçim zaferine 
kavuşturacağına olan inancımız da tamdır. 

Unutmayın, hiçbir koltuk, Türkiye’nin demokrasisiyle, milletin 
huzuruyla oynamaya değmez. İktidarın görevi, huzur ve sükûn 
içinde toplumu seçime götürmektir. Suni krizlerle halkımızı germek, 
toplumsal reaksiyonlara yol açacak kararlara imza atmak, bu süreçte 
hiçbir kişiye ya da gruba fayda sağlamayacaktır. 11 büyükşehir belediye 
başkanı olarak hizmet ettiğimiz 40 milyondan fazla yurttaşımızın 
yanında olduğumuzu, onların her derdiyle dertlendiğimizi ve çözüm 
odaklı projelerimizi hayata geçirdiğimizi tekrar vurguluyoruz.

Adalet, demokrasi, hak ve hukuk yolunda el ele, kol kola, omuz omuza 
yürüyerek bu birlikteliği daha da büyüteceğiz ve gelecek güzel günleri 
birlikte kucaklayacağız.

Bu yolda hep birlikte neler yapacağımızı da herkes görecek. Atatürk’ün 
dediği gibi, “Umutsuz durumlar yoktur, umutsuz insanlar vardır. Ben 
hiçbir zaman umudumu yitirmedim.” Biz de umudumuzu hiçbir zaman 
yitirmeyeceğiz. Milletimiz de umudunu asla yitirmeyecektir.”

ESİN BAYRAMOĞLU
SODEMSEN Toplu İş Sözleşmesi Avukatı

https://www.iienstitu.com/blog/iscilerin-ve-isverenlerin-hak-ve-sorumluluklari-nelerdir
https://www.iienstitu.com/blog/iscilerin-ve-isverenlerin-hak-ve-sorumluluklari-nelerdir
https://www.eleman.net/486/iscinin-isverene-karsi-yukumlulugu


    
HAFTALIK BÜLTEN SAYI 129 // ARALIK // 2022 24

“HEDEFLERİMİZE ULAŞMAK İÇİN 
ÇALIŞIYORUZ”
Göreve geldiğinizde vaatleriniz nelerdi? 
Vaatlerinizin hangileri hayata geçti?
NEJDET ARICI: Beldemizin içme suyu sorununu çözdük. 
Mahallelerin yollarına kilitli parke taşı döşedik. Yol bakım 
ve onarım çalışmaları yaptık. Belde içi ulaşımda kolaylık 
sağladık. Gençler için sosyal alanlar oluşturduk. Gençlerin 
istihdamına yönelik çalışmalar gerçekleştirdik. Beldemize 
doğalgaz getirmek için çalışmalara başladık. Altyapı 
çalışmalarına ağırlık verdik.  

Belediyenizin stratejik hedeflerinde ve 
planlarında değişiklik yapıldı mı? Hangi 
konularda değişiklik söz konusu oldu? Bu 
güncellemeye neden ihtiyaç duyuldu?
NEJDET ARICI: Stratejik hedeflerimizde ve planlarımızda 
değişiklik yapmadık. Hedeflerimize ulaşmak için 
çalışıyoruz.

Önümüzdeki dönem hedefleriniz ve bu 
görev döneminde hatırlanmasını istediğiniz 
projeleriniz nelerdir?
NEJDET ARICI: Beldemizdeki işsizlik sorununu çözmek 
istiyoruz. Beldemizin refah seviyesini yükseltmeyi 
hedefliyoruz. Güneş enerjisi sistemi kurmayı planlıyoruz.

Belediyenizin il/ilçe belediyesiyle 
işbirliği yaptığı çalışma alanları nelerdir?         
Olumlu-olumsuz neler yaşanıyor?
NEJDET ARICI: İl belediyesiyle ortak çalışma alanımız 
yok. Kardeş belediyemiz İzmir Karabağlar Belediyesi, 
kilitli parke taşı çalışmasından ve diğer hizmetlerde bize 
yardımcı oldu. Büyükşehir belediyeleri de belediyemize 
destek oluyor. 

Sivil toplum 
kuruluşlarıyla 
işbirliği yapıyor 
musunuz? 
Katılımcılığa yönelik 
faaliyetleriniz 
nelerdir? Kent 
konseyiniz var mı?
NEJDET ARICI: 
Beldemizdeki sivil toplum 
kuruluşlarıyla işbirliği 
yapıyoruz. Kent konseyimiz 
yok.

Dezavantajlı gruplara 
yönelik projeleriniz 
var mı?
NEJDET ARICI: 
Dezavantajlı gruplara 
yönelik projemiz yok. 

Belediye hizmetlerini 
yerine getirirken 
ne tür zorluklarla 
karşılaşıyorsunuz?
NEJDET ARICI: 
Muhalefet partisinin 
belediyesi olduğumuz için 
ödeneğimiz az. Bu nedenle 
beldemiz için yatırım 
yapamıyoruz. Taleplerimiz 
de karşılanmıyor.

KURUMSAL YAPI: Belediye 
Başkanlığı.

MİSYON: Vatandaşlara en doğru 
şekilde hizmet etmek.

VİZYON: Bir dönem daha 
hizmetlerimize devam edebilmek.

STRATEJİK HEDEFLER: Beldemizdeki yaşam kalitesini ve refah 
seviyesini yükseltmek.

ÇALIŞAN SAYISI: 39

BÜTÇE: 15.000.000 TL

ŞAMBAYAT
BELEDİYESİ

NEJDET          
ARICI
Adıyaman-Besni-Şambayat  
Belediye Başkanı

İlk ve ortaöğrenimini Gölbaşı’nda 
tamamladı. CHP’ye yıllarca emek 
veren bir ailenin çocuğudur. Evli ve 
iki çocuk babasıdır.

BELEDİYELER 
ÇALIŞIYOR
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“BELDEMİZİ GELİŞTİRECEK 
HİZMETLER ÜRETİYORUZ”
Göreve geldiğinizde vaatleriniz nelerdi? 
Vaatlerinizin hangileri hayata geçti?
TAHSİN ÇELİK: 2014 yılında göreve başladım. Yazın 
tozuyla, kışın çamuruyla meşhur olan beldemizi tozdan, 
çamurdan kurtaracağız dedik, sözümüzü tuttuk. Yol 
çalışmalarını tamamladık. Beldemizde düğün salonu 
yoktu, vatandaşların özel günlerini düşünerek düğün 
salonu yaptık. Beldemize yeni parklar, taziye evi, morg 
ve gasilhane kazandırdık. Cenaze hizmetlerini ücretsiz 
sunduk. Öğrencileri okullarına ücretsiz taşıdık. Doğalgaz 
için projemizi gönderdik, yanıt bekliyoruz.

Belediyenizin stratejik hedeflerinde ve 
planlarında değişiklik yapıldı mı? Hangi 
konularda değişiklik söz konusu oldu? Bu 
güncellemeye neden ihtiyaç duyuldu?
TAHSİN ÇELİK: Halktan kopuk bir belediyeyi âdeta halkın 
evine dönüştürdük. Çünkü sosyal belediyecilik anlayışımız 
bunu gerektiriyor. Bu anlayışla çalışmaya devam edeceğiz.

Önümüzdeki dönem hedefleriniz ve bu 
görev döneminde hatırlanmasını istediğiniz 
projeleriniz nelerdir?
TAHSİN ÇELİK: Yeşiltepe’yi çağdaş bir belde hâline 
getirmek istiyoruz. Beldemizi tarım ve hayvancılıkta 
markalaştırmayı amaçlıyoruz. “Halk Ekmek” sayesinde 
Anadolu’da ekmeği en uygun fiyata sunmayı hedefliyoruz. 
Bölgemizde yetişen çerezlik ayçiçeği için eleme ve 
paketleme tesisi kurmayı planlıyoruz. 

Belediyenizin il/ilçe belediyesiyle 
işbirliği yaptığı çalışma alanları nelerdir?         
Olumlu-olumsuz neler yaşanıyor?
TAHSİN ÇELİK: İl/ilçe belediyesiyle ortak proje yapmadık.

Sivil toplum kuruluşlarıyla işbirliği 
yapıyor musunuz? Katılımcılığa yönelik 
faaliyetleriniz nelerdir? Kent konseyiniz var 
mı?
TAHSİN ÇELİK: Sivil toplum kuruluşlarıyla uyum içinde 
çalışıyoruz, tarım ve hayvancılıkla ilgili eğitim planlaması 
yapıyoruz. Kent konseyimiz yok.

Dezavantajlı gruplara 
yönelik projeleriniz 
var mı?
TAHSİN ÇELİK: 
Dezavantajlı gruplara 
yönelik projemiz yok. 

Belediye hizmetlerini 
yerine getirirken 
ne tür zorluklarla 
karşılaşıyorsunuz?
TAHSİN ÇELİK: Mali 
kaynaklarımız yetersiz. 
Projelerimize merkezî 
yönetimden destek 
alamıyoruz.

KURUMSAL YAPI: Mali Hizmetler 
Müdürlüğü, Yazı İşleri Müdürlüğü.

MİSYON: Anadolu’nun parlayan 
yıldızı olmak.

VİZYON: Hedeflerimize ulaşmak.

STRATEJİK HEDEFLER: Bölgede 
bir numara olmak.

ÇALIŞAN SAYISI: 14

BÜTÇE: 4.429.000 TL

YEŞİLTEPE
BELEDİYESİ

TAHSİN              
ÇELİK
Aksaray-Merkez-Yeşiltepe 
Belediye Başkanı

Tarım ve hayvancılıkla uğraştı. 
Türkiye Şeker Fabrikası’nda işçi 
olarak çalıştı. CHP Gençlik Kolları’nda 
ve partinin diğer kadrolarında görev 
aldı. Sivil toplum kuruluşlarında 
çalıştı. Anadolu Üniversitesi Kamu 
Yönetimi Bölümü’nde eğitimine 
devam etmektedir.  Evli ve üç çocuk 
babasıdır.    

BELEDİYELER 
ÇALIŞIYOR


